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مدیرعامل فولاد هرمزگان:
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و سازمان ها به توسعه 

آنها بستگی دارد
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مدیر کل بنادر و دریانوردی هرمزگان اعلام کرد 
پهلوگیری پنج فروند کشتی حامل 

کالاهای اساسی در بندرشهید رجایی

عیسی عباسی، عضو شورای اسلامی شهر بندرعباس :
 مدیران شهرداری بجای نشستن 

پشت میز، به صورت میدانی عمل کنند
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با همت شرکت گاز هرمزگان و منطقه ۶ عملیات انتقال گاز؛
عملیات گازرسانی به فاز دوم نیروگاه غدیر قشم 

با موفقیت به انجام رسید

اعلام برنامه های بنیاد شهید هرمزگان 
در هفته دفاع مقدس 

گروه گزارش // محمد کمالی مدیر کل استاندارد استان هرمزگان ضمن بازدید از مجموعه تولیدی 
آلومینیوم المهدی با حمید مهتدی مدیرعامل این شرکت دیدار کرد. و گفت: این شرکت تولیدی 
گام های مهمی در زمینه تدوین اســتاندارد سازی مواد برای تولید آلومینیوم اولیه در سال های 

اخیر برداشته است.
  به گزارش خبرنگار روزنامه دریا ، محمد کمالی در این دیدار به اهمیت استاندارد سازی در حوزه مواد 
اولیه و تولیدات نهایی این شرکت تولیدی اشاره کرد و گفت: شرکت آلومینیوم المهدی در سال های اخیر 
گام های مهم و ارزشمندی در تدوین استاندارد سازی مواد برای تولید آلومینیوم اولیه برداشته که شایسته 

تقدیر است.
  وجود دبیرخانه کمیته TC226 در آلومینیوم المهدی باعث افتخار است 

   وی در ادامــه با بیان اینکه  وجود دبیرخانه کمیته TC226 در این شــرکت، را ســرمایه و افتخاری 

برای اســتان هرمزگان و کشــور  اســت و تصریــح کرد: وجود کارشناســان متخصــص و متعهد در 
 این شــرکت باعث شــد تا دبیرخانه این کمیته در شــرکت آلومینیوم المهدی مستقر گردد و خوشبختانه
  ارتباط موفق و موثری میان کارشناســان این اداره با متخصصین شــرکت آلومینیوم المهدی برقرار شده

 است.
  مدیر کل استاندارد هرمزگان با اشاره به کسب گواهینامه انطباق معیار مصرف انرژی در سال گذشته توسط 
شرکت آلومینیوم المهدی،  گفت: کسب این گواهینامه که استاندارد، قوانین و مقررات سختگیرانه دارد و نیاز به 
ایجاد امکانات و بستر مناسب در بخش های مختلف تولیدی این شرکت را داشت که با تلاش، همراهی اداره 
اســتاندارد و رفع موانع پیشرو دریافت این گواهینامه توسط این شرکت محقق شد.  کمالی آمادگی اداره کل 
استاندارد استان هرمزگان را در جهت پشتیبانی و پیشبرد بهتر امور در تولید با کیفیت و استاندارد در شرکت 

آلومینیوم المهدی را اعلام کرد و خواستار همکاری های بیشتر با این شرکت شد.

گروه خبــر// مدیرکل امــور مالیاتی 
هرمزگان  نرخ عوارض پسماند کالاهای 
قابل بازیافت تولید شده و یا وارداتی را 

اعلام کرد.
   شاکر ضا مریدی با اشاره به حکم بند )و( 
تبصره )6( قانون بودجه سال ۱۴۰۰ کل کشور 
عنوان کرد: در اجرای ماده )6( قانون کمک 
به ساماندهی پسماندهای عادی با مشارکت 
مصــوب۱399/۰۱/2۰،  غیردولتی  بخش 
وزارت امور اقتصــادی و دارایی از طریق 
سازمان امور مالیاتی کشور موظف است یک 
در هزار ارزش مواد اولیه، قطعات و کالاهایی 
که تمام یا قسمتی از آن ها قابل بازیافت است 
را اخذ و منابع حاصله را به ردیف درآمدی 
شماره ۱6۰۱89 واریز نماید. فهرست مواد 

اولیه، قطعات و کالاهای فوق الذکر حداکثر 
دو ماه پس از ابلاغ قانون، توســط سازمان 
محیط زیست تعیین و اعلام می شود.مریدی 
خاطرنشان کرد: براساس ماده قانونی فوق، 
تولیدکننــدگان و واردکنندگانی که با تایید 
ســازمان حفاظت محیط زیســت نسبت به 
بازیافت پســماند حاصل از مــواد اولیه ، 
قطعــات و کالاهای خود اقــدام نموده اند ، 
مشــمول این عوارض نمی شوند.وی افزود: 
براساس بند )۱( دستورالعمل شماره 777۱6 
مورخ ۱۴۰۰/۰5/2۴ سازمان امور مالیاتی 
کشــور، اشــخاص تولیدکننده و واردکننده 
مواد اولیــه، قطعات و کالاهای مشــمول 
)به شــرح جدول زیر( مکلفنــد عوارض 
پســماند مواد اولیه، قطعــات و کالاهای 

مشــمول را به مأخذ قیمت فروش محاسبه 
و فرم اظهار و پرداخت عوارض پســماند 
را حداکثر پانــزده روز از تاریخ انقضای هر 
دوره )پایان  هر فصل( در ســامانه عملیات 
الکترونیــک مالیــات بر ارزش افــزوده به 
نشــانی www.inTamedia.ir  تکمیل 
و مبلغ عوارض متعلقه را به حســاب شماره 
نام ســازمان  به   ۴۰۰۱۰۰۰9۰۱۰25537
امور مالیاتی کشــور تحت عنوان »درآمد 
حاصل از کالاهای دارای پســماند مخرب 
محیط زیست«  واریز نمایند.مریدی کالاهای 
مشمول را انواع رنگ و آستری رنگ،روغن 
جلا، انواع لوازم و محصولات لاستیکی از 
جمله انواع لاســتیک رویی و تویی )تایر و 
تیــوپ(، انواع لامپ روشــنایی و باطری، 

انواع رایانــه، تجهیزات جانبی و کمکی آن، 
انواع محصولات فایبر گلاس و محصولات 
پلاستیکی تقویت شده با فایبرگلاس، انواع 
دستگاه ها و لوازم صوتی و تصویری، انواع 
وســایل بازی و تفریحی و اســباب بازی 
انواع مشمع،  الکترونیکی(،  )پلاســتیکی و 
سلفون،نایلون و نایلکس، انواع محصولات، 
لوازم و اشیاء، ظروف و مخازن پلاستیکی، 
PeT و ظــروف ملامین، انــواع تتراپک 
و کاغذهای گلاســه، کالاهای شیشــه ای، 
کریستال، کالاهای ســاخته شده از کاغذ و 

مقوا، انواع روغن های روانکاری اعلام کرد.

توسط مدیرکل امور مالیاتی هرمزگان ؛

  نرخ عوارض پسماند کالاهای قابل بازیافت اعلام شد

گروه خبر // مدیرعامل فولاد هرمزگان 
بر تکمیل طرح های توســعه ای فولاد 
هرمزگان تاکیــد و ابراز امیدواری کرد 
فولاد هرمزگان بــا وجود نیروی های 
متخصص و تحــول گرا و حمایت های 
دولت مردمی به این مهم دست خواهد 

یافت.
  بــه گــزارش خبرنگاردریــا ؛ عطالله 
معروفخانی در بازدید از شــرکت میرکو با 
تاکید بــر حمایت و پیگیری همه جانبه از 
 طرح های توسعه گفت : حیات شرکت ها و 

سازمان ها به توسعه آنها بستگی دارد ، وی 
با اشاره به  طرح های توسعه ای در دست 
اقدام فولاد هرمزگان اعم از پروژه افزایش 
ظرفیت زیر ســقف فولادسازی از ۱.5 به 
2 میلیون تن و  پروژه زیرساختهای مورد 
نیاز افزایش ظرفیت تا ســقف دو میلیون 
 تن اظهار داشــت : با اجرایی شــدن این 
طرح هــا فــولاد هرمزگان بــه یکی از 
بزرگترین تولید کنندگان فولادی در جنوب 
کشور تبدیل خواهد شد. معروفخانی حضور 
 نیروهای جوان ، متعهد، مســئولیت پذیر و 

تحول گرا در فولاد هرمزگان را یک اصل 
مهم دانست و ابراز امیدواری کرد با و جود 
چنین سرمایه هایی و نیز با  یاری خداوند 
و حمایت دولت مردمی   قطعاً به این مهم 
دست خواهیم یافت . وی نتیجه جمع این 
فعالیت هــا را در نهایت درخشــش نظام 
مقدس جمهوری اسلامی ایران در سرتاسر 

دنیا دانست.
  وی در ادامه به تاســیس شرکت میرکو و 
خدمات هلدینگ فولاد مبارکه در کشــور 
اشــاره کرد و گفت: باعث افتخار است که 
یکی دیگر از زیرمجموعه های فولاد مبارکه 
در اســتان هرمزگان خدمــات خود را به 
صنعت کشــور ارائه می کند .این می تواند 
اتفاقی مبارک  برای دیگر شــرکت های 
مستقر در منطقه ویژه اقتصادی خلیج فارس 
ومنشــأ خیر و برکت در استان هرمزگان  

باشد .
مدیرعامل فولاد هرمزگان ضمن تاکید بر 
مزیت ها و محاسن ایجاد این نوع شرکتهای 
پایین دستی و ارائه کننده خدمات در حوزه 
صنعت در اســتان هرمزگان گفت : برای 
انجام تعمیرات برخی تجهیزات ، به اجبار 
می بایست این تجهیزات  به دیگر استان ها 

ارسال گردند که این خود مشمول هزینه و 
زمان خواهد شد، اما با حضور شرکت هایی 
مانند  میرکو در اســتان هرمزگان،  بومی 
ســازی قطعات و خرید داخل پر رنگ تر 
شــده و کاهش  هزینه و زمان قابل توجه 

خواهد بود .
   وی در ادامه با بیان اینکه فولاد هرمزگان 
از بومی ســازی و تولید داخــل همواره 
حمایت خواهد کرد اظهار داشــت : قطعاً 
شرکت هایی مانند میرکو می توانند در بخش 
توسعه فولاد هرمزگان تاثیرگذار باشند و 
به همین دلیل ما از توســعه این شرکت ها 
حمایت می کنیم .فروتن مدیرعامل شرکت 
میرکو نیز ضمن ارائه گزارشی از فعالیت ها 
و اقدامات انجام شده در این شرکت گفت: 
شرکت میرکو با پشتیبانی فولاد هرمزگان 
کار خود را آغاز کرده است و امید است با 
ایجاد طرح های توسعه این شرکت  بتوانیم 
به دیگر شرکت های منطقه نیز خدمات خود 

را ارائه نماییم.
  در این بازدید شرکت صنعتی میرکو  اولین 
محموله  غلتک بازسازي شده از سرویس 
ســنتر خود را  به فولاد هرمزگان  ارسال 

کرد.

مدیرعامل فولاد هرمزگان:

حیات شرکت ها و سازمان ها به توسعه آنها بستگی دارد

مدیر کل استاندارد هرمزگان در بازدید از شرکت آلومینیوم المهدی مطرح کرد 

 گام های ارزشمند آلومینیوم المهدی 
در تدوین استاندارد سازی مواد

 شرکت آلومینیوم المهدی در سال های اخیر گام های مهم و ارزشمندی در تدوین استاندارد سازی 
مواد برای تولید آلومینیوم اولیه برداشته که شایسته تقدیر است

ادامه در همین صفحه

ادامه از تیتر یک //
  آلومینیوم المهــدی به عنــوان نماینده ایران

 )iSO( در سازمان بین المللی استاندارد 
  حمید مهتدی مدیرعامل شرکت آلومینیوم المهدی  نیز  در 
این دیدار ضمن اهمیت استاندارد سازی درکلیه فرآیندهای 
 تولیــد و محصولات نهایی گفت: با توجه به توانمندی ها و 
ظرفیت های موجود در این شرکت تولیدی، از سوی سازمان 
ملی استاندارد دبیرخانه کمیته  فنی استاندارد سازی مواد برای 
تولید آلومینیوم اولیه )iSiri/iSO/TC226( در شرکت 
المهدی مستقر شده و  این شرکت به عنوان نماینده جمهوری 
اسلامی ایران در ســازمان بین المللی استاندارد )iSO( در 
زمینه تدوین اســتانداردهای مواد برای تولید آلومینیوم اولیه 

شروع به فعالیت نموده است.
  وجود پتانســیل بالا در مهندسین و متخصصین 

آلومینیوم المهدی 
 TC226 به عنوان کمیته فعال توســط اداره کل اســتاندارد استان   وی با اشــاره به انتخاب کمیتــه فنی متناظر

هرمــزگان و تقدیر مدیر کل دفتــر مطالعات تطبیقی و 
مشارکت در تدوین استانداردهای بین الملل از این کمیته 
بیانگر پتانسیل بالای مهندسین و متخصصین این شرکت 
است . امینی معاون انرژی شــرکت آلومینیوم المهدی و 
رئیــس کمیته TC226  نیز در ادامــه این دیدار  ضمن 
ارائه گزارش عملکرد این کمیته، بیان داشــت:  در سال 
۱399 این کمیته در تدوین تعداد 3۱ استاندارد مشارکت 
نموده اســت و در مجموع این کمیته در تجدید نظر ۱۰9 
استاندارد بین الملل و 32 استاندارد ملی شرکت نموده و 
همچنین پیشنهاد تدوین ۴ استاندارد بین المللی و پیشنهاد 
بازنگری 52 استاندارد ملی که مورد پذیرش سازمان ملی 

استاندارد ایران قرار گرفته است.
  لازم به ذکر اســت:  در پایــان این دیدار محمد کمالی 
ضمن بازدیداز این مجموعه تولیدی از  نزدیک در جریان 
امکانات، قابلیت ها و فرآیندهای تولید در خطوط مختلف 
تولید شــرکت آلومینیوم المهدی قرار گرفت و از روحیه 
تلاشگر کارکنان و مدیریت موفق این مجموعه قدردانی 

کرد.

مدیر کل استاندارد هرمزگان در بازدید از شرکت آلومینیوم المهدی مطرح کرد 

 گام های ارزشمند آلومینیوم المهدی در تدوین استاندارد سازی مواد

گروه خبر // مدیرکل آموزش و پرورش هرمزگان گفت: 
۲۰ هزار دانش آموز هرمزگانی برای دریافت آموزش های 

مجازی، به تبلت نیاز دارند.

  به گزارش خبرنگار دریا ، ایرج بیت الهی افزود: ۱2 هزار و 
5۰۰ نفر از این دانش آموزان در مناطقی زندگی می کنند که 
به اینترنت دسترسی دارند و نیاز آن ها بیشتر از سایر مناطق 

اســت.وی گفت: 7 هزارو 5۰۰ دانــش آموز هم به اینترنت 
دسترســی ندارند و تلاش می شود کلاس های آن ها بصورت 
دوره ای و حضوری برگزار شود.مدیرکل آموزش و پرورش 
هرمزگان گفت: پارســال بیش از چهار هزار تبلت با کمک 
نهاد های حمایتی، صنایع، خیران، بانک ها و سایر نهاد ها تهیه و 

در اختیار دانش آموزان بی بضاعت قرار گرفت.

نیاز ۲۰ هزار دانش آموز هرمزگانی به تبلت 

ریا
/د

س 
عک



اعلام برنامه های بنیاد شهید هرمزگان در هفته دفاع مقدس 
  گروه خبر // مدیرکل بنیاد شــهید و امور ایثارگران استان هرمزگان 
برنامه هــای نهاد در هفته دفاع مقدس را اعــلام کرد و گفت: در جنگ 
تحمیلی روحیه ایثار و مقاومت ملت ایران ثابت شد و شهدا با شجاعت 
و اهــدای خون خود حقانیت نظام را اثبات و غاصب بودن دشــمنان را 
نمایان کردند.  عطا ناوکی، مدیرکل این نهاد، در جلســه کمیته ایثارگران 
ویژه تشــریح برنامه های هفته دفاع مقدس، ضمن گرامی داشــت یاد و 
خاطره شهدای دفاع مقدس، اظهار کرد: دفاع مقدس دورانی طلایی بود 
که در تاریخ انقلاب ماندگار شد و بی شک تأثیر انتشار آرمان های شهدا و 
ایثارگران دوران دفاع مقدس در روند رشد و توسعه کشور برای همگان 
نمایان اســت. وی افزود: حماسه دفاع مقدس آغاز یک حرکت انقلابی، 
معنوی و حماســی در کشور ما بود و با توجه به اینکه جنگ هزینه های 
جبران ناپذیری داشت اما بعد حماسی و معنوی آن بیشتر به چشم می خورد. 
در جنگ تحمیلی روحیه ایثار و مقاومت ملت ایران ثابت شد و شهدای ما 
نیز با شجاعت و اهدای خون خود حقانیت نظام جمهوری اسلامی ایران 
را اثبات و غاصب بودن دشمنان را نمایان کردند.مدیرکل بنیاد شهید و امور 
ایثارگران استان هرمزگان تصریح کرد: ترویج فرهنگ شهادت و ایثارگری 
در فضای مجازی و به وسیله چاپ بنر، پوستر و نصب پلاکارد در سطح 
شهر، تجدید پیمان با آرمان های شهدا و گل باران قبور مطهر این عزیزان، 
انتشار وصیت نامه شهیدان در تریبون نماز جمعه، برپایی نمایشگاه به منظور 
ترویج فرهنگ ایثار و شهادت، اجرای طرح سپاس از طریق تماس های 
تلفنــی و در صورت امکان به صورت حضوری، ارســال پیامک برای 
خانواده های شهدای 8 سال دفاع مقدس برای تکریم از این قشر، تجلیل 
از خانواده های شهدای مدافع سلامت، برگزاری یادواره  شهدا، خاطره گویی 
توسط ایثارگران، تجلیل از پیشکسوتان ایثار و شهادت و نواختن زنگ ایثار 
و مقاومت، بخشی از برنامه های اجرایی این نهاد در هفته دفاع مقدس است.
ناوکی عنوان کرد: تأثیر وجود رهبری دینی، عالم و آگاه به مسائل یکی از 
رازهای موفقیت  در مبارزه حق علیه باطل بوده است. دستیابی به عزت، 
امنیت، پیشرفت، اقتدار و پیروزی در برابر زورگویان نتیجه بر حق بودن 
این نظام اســت. از این رو بر همه ما واجب است از این دستاورد بزرگ 
به خوبی حراست کنیم و در انتقال فرهنگ ایثار و شهادت به نسل امروز 
کوتاهی نورزیم.به گزارش ایکنا، وی در پایان یادآور شــد: تبیین و نشر 
حماسه های شهدا و ایثارگران و انعکاس آن در فضای مجازی نیازمند همت 
و برنامه ریزی دقیق حوزه است. به  مناسبت فرا رسیدن هفته دفاع مقدس 
این نهاد برنامه های مختلفی با همکاری سایر دستگاه های اجرایی در حوزه 

مذهبی، فرهنگی و اجتماعی برگزار می کند.

رفع مشکلات تامین مواد اولیه
 بخش صنایع دستی هرمزگان ؛ به زودی 

  گروه خبر // معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری هرمزگان 
گفت: مشکلات تامین مواد اولیه بخش صنایع دستی هرمزگان به زودی 
با همکاری دســتگاه های اجرایی ذیربط رفع می شــود.  به گزارش 
خبرنگار دریا ، دکتر ایرج حیدری در جلســه کارگروه تسهیل و رفع 
موانع تولید استان هرمزگان با تاکید بر تسهیل فعالیت فعالان بخش صنایع 
دستی، عنوان کرد: تسهیل شــرایط برای فعالیت فعالان بخش صنایع 
دستی استان در دستور کار دستگاه های اجرایی ذیربط قرار گیرد. وی 
افزود: صنایع دستی پتانسیل مهمی است که ایجاد شرایط رونق این بخش 
می تواند زمینه ساز ایجاد فرصت های شغلی جدید به ویژه در بخش 
مشــاغل خانگی و ارز آوری برای کشور شود .  حیدری تصریح کرد: 
موانع و مشکلات تامین مواد اولیه فعالان بخش صنایع دستی هرمزگان 
با همکاری دستگاه های اجرایی ذیربط به زودی رفع و زمینه رونق این 
بخش مهیا می شود. وی گفت: صنایع دستی هرمزگان به دلیل مرغوبیت 
و جذابیت، بازارهای مناسبی دارد که این مهم ضرورت رونق این بخش 

را بیش از پیش دو چندان کرده است.
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سرمقاله

  ســه شنبه فرماندار بندرعباس خبر از جمع آوری معتادان متجاهر از روز 
گذشته داد و خبرش را روابط عمومی فرمانداری در فصای مجازی نیز منتشر 
کرده بود که آنجا هم این مطلب را نوشــتم که به آقای فرماندار بفرمایید کوچه 
 تعاون 26 پشــت بانک تجارت شــعبه کمربندی که یک مرکز برای معتادان 
هم زده اند و دربش بســته اســت، معتادان زن و مرد و گاهی با بچه دو ماهه 
و کودک چندساله شــبانه روز و بخصوص شب ها و عصر ها به تعداد 3۰تا 
7۰نفر در کوچه ها نشســته اند وعلنا اســتعمال وتزریق دارند. بعد هم می 
 روند داخل خانه اهالی و ســرقت می کنند. یکی از ساکنان که زنی و با پسر 
دانش آموزش که بیمار نیز است، می گفت گاهی معتادان سارق می آیند داخل 
حیاط و درب ورودی را هل می دهند تا بیایند درون خانه و ما از درون خانه 
 در راه تنها هل می دهیم تا نتوانند وارد شوند. قفل اتاق مان هم خراب شده و 
نمی توانیم بخریم. همواره وسایل خانه مان را به سرقت می برند. آسایش و آرامش 
 وامنیت نداریم.  وضعیت اسفناک محلات را گویا مسئولان نمی بینند. خانواده ها 
می گویند بچه های پنج شش ساله مان موادمخدر و... را می شناسند. از برخی 
کودکان هم برای جابجایی مواد و مشــروب و... در محلات استفاده می شود. 
برخی خانواده های بدسرپرســت که شوهر، مشروب خوار و معتاد است، هم 
 زن و فرزند را مجبور به تامین مواد ومشروب کرده و وادار به مصرف می کنند 
و ....؛ امــا این زنان و فرزنــدان پناهگاهی ندارند. آیا واقعــا جمع آوری و 
پاکسازی معتادان، مشروب و مواد فروشان و اراذل و اوباش از توان مسئولان 
خارج اســت یا عزمی وجود ندارد؟ بارها خانواده های محروم ساکن در این 
 مناطق گفته اند از مسئولان بپرســید آیا حاضرند وغیرتشان اجازه می دهد 
خانواده های خودشان در این شرایط زندگی کنند و هر روز ببینند که معتادان در 
جلوی چشم همه مواد مصرف می کنند و تزریق داشته و مشروب می خورند و 
اراذل با قمه و... در کوچه ها عربده کشی می کنند؟ تامین امنیت در این مناطق 
نیازمند عزم دلسوزانه است که متاسفانه وجود ندارد و به همین دلیل محلات 
حاشیه ای بندرعباس مامن معتادان و.... است که از سایر مناطق کشور به اینجا 
می آیند و بدون کمترین ممانعتی کوچه های محلات را تبدیل به پاتوق خودشان 
کرده اند. تاکنون هم مســئولان در رده های مختلف  بارها وعده جمع آوری 
معتادان و برگرداندن به شهرهای خودشان را داده اند که بنظر می رسد آنها همچنان 
 در حال ورود به شهر امن معتادان ومحلات بدون متولی و آرامشگاه معتادان، 
مواد مشروب فروشان و مشروب خواران و اراذل و اوباش هستند که نیاز است 
دســتگاه های قضایی، امنیتی، انتظامی و... با قاطعیت بیشتری با این موضوع 
 برخورد کنند تا خانواده های محروم همواره از ناامنی در محلات و تبعیض و 
بی عدالتی در حق شــان نگویند وبه قول آن عضو شورای شهر بندرعباس، 
احساس شــهروند درجه چندمی نکنند. در دو دهه اخیر بارها از نوجوانان و 
جوانان محلات شنیده ام و گزارش نوشته ام که محله مان گلشهر نیست که به آن  
توجه شود و مسئولان به محلات توجهی ندارند و گویا جزو این شهر نیستیم و از 
 کمترین امکانات و رفاهیات و امنیت برخورداریم و فقط در زمان انتخابات یادشان 
می آید که ما هم هســتیم واز جمعه انتخابات به بعد ما را فراموش می کنند و 
گویا ما در سایر ایام سال وجود نداریم. امیدواریم در دولت سیزدهم و شورای 
ششم نگاه به محلات تغییر کند و این مناطق به عنوان فرزندان ناخوانده شهر 
 مورد بی مهری قرار نگیرند؛ اتفاقا ساکنان همین محلات بیشترین حضور را در 
 صحنه های سیاسی، اجتماعی، مذهبی و... دارند و بایستی بیشترین خدمات را در 

    علی زارعیحوزه های مختلف دریافت کنند که متاسفانه برعکس است.

فرزندان ناخوانده شهر بندرعباس 

معاون سیاسی ، امنیتی و اجتماعی استانداری هرمزگان تاکید کرد 

ارائه تسهیلات ارزان قیمت برای ایجاد گلخانه های کشاورزی
گروه خبر // معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی 
 اســتانداری هرمــزگان گفــت: کشــت های 
گلخانه ای برای کاهش استفاده از سموم کشاورزی 

در هرمزگان توسعه داده شود.
   به گزارش خبرنگار دریا ، دکتر علی رئوفی در جلسه 
کارگروه اجتماعی، فرهنگی، سلامت، زنان و خانواده 
استان هرمزگان با تاکید بر نظارت بر استفاده از سموم در 
قطب های کشاورزی استان، عنوان کرد: با توجه به آثار 
مخربی که استفاده گسترده سموم در مزارع کشاورزی 
بر ســلامت کشــاورزان و مردم دارد ضروری است 

سازمان جهاد کشاورزی با همکاری سایر دستگاه های 
اجرایی ذیربط از جمله دانشگاه علوم پزشکی و اداره 
کل اســتاندارد بر این مهم نظارت کنند.معاون سیاسی، 
امنیتی و اجتماعی اســتانداری هرمزگان با اشــاره به 
نقش کشت های گلخانه ای در کاهش استفاده از انواع 
 سموم کشــاورزی، تصریح کرد: مطالعات علمی نقش 
کشت های گلخانه ای را در کاهش چشمگیر استفاده از 
سموم کشاورزی و تولید محصولات سالم و ارگانیک 
تایید کرده است. رئوفی در همین خصوص، خاطرنشان 
کرد: با توجه به نقش مهم کشــت های گلخانه ای در 

کاهش مصرف سموم کشاورزی توسعه این نوع کشت 
 در هرمزگان برای کاهش اســتفاده از ســموم، کاهش 
هزینه های کشــاورزان، حفظ ســلامت مردم و تولید 
محصولات سالم و ارگانیک با اعطای تسهیلات ارزان 
قیمت به کشاورزان استان ضروری است.وی گفت: از 
تجربیات و ایده های علمی سایر استان ها در کاهش 
مصرف سموم در مزارع کشاورزی در هرمزگان بهره گرفته 
شود. رئوفی اظهار داشت: از ظرفیت رسانه های جمعی، 
 کارشناسان ترویج جهاد کشاورزی، فضای مجازی و 
خانه های بهداشــت برای ارائه آموزش های لازم به 

کشاورزان برای کاهش مصرف سموم در مزارع استفاده 
شود. وی در همین خصوص، افزود: با توجه به جایگاه 
مهمی که هرمزگان در تولید محصولات صیفی خارج از 
فصل کشور و تولید محصولات باغی دارد توجه به امر 
آموزش و آگاهی بخشی کشاورزان برای کاهش استفاده 

از سموم ضروری است.

گروه خبر // مدیرکل بنادر و دریانوردی 
کالای  کشــتی  پنج  گفت:  هرمزگان 
اساســی حامل روغن، جو و گندم  در 
حال انجام فرایند قانونی و اســنادی 
هســتند و طی روزهای آینده) پایان 
 شــهریورماه ( در بندر شهید رجایی 

پهلو دهی خواهند شد.
  به گزارش خبرنــگار دریا ؛  »علی رضا 
محمدی کرجی ران«، در تشریح جزییات 
محموله های این کشتی ها اظهارداشت: این 
کشتی ها شامل دو فروند روغن به مجموع 
تناژ  7۱ هزار و 5۰۰ تن، یک فروند گندم 

به تنــاژ 66 هزار تــن و دو فروند جو به 
مجموع تناژ  ۱35 هزار تن می باشد. وی 
ادامه داد: علاوه بر کشتی های یاد شده هم 
اکنون یک کشتی حامل 66 هزار تن ذرت  
و کشــتی دوم نیز به همین میزان گندم در 
 حال تخلیه کالاو حمل یکسره به استانهای 
مقصد هســتند. به گفته مدیر منطقه ویژه 
 اقتصادی بندر شــهید رجایی، بر اســاس 
برنامه ریزی های انجام شــده چهار فروند 
کشتی حامل گندم به مجموع تناژ 276 هزار 

تن در راه بندرشهید رجایی هستند که تا هفته 
نخســت مهرماه  وارد لنگرگاه  بندرعباس 
خواهند شــد .گفتنی است، طی پنج ماهه 
امسال تا هفته نخست شهریور ماه جاری؛ 
با پهلوگیری 32 فروند کشتی یک میلیون و 
۴9۰هزار و 63 تن کالاهای اساسی ازجمله 
روغن نباتی، برنج، ذرت، شکر، کنجاله سویا، 
کود، گندم و جو در بندرشهید رجایی تخلیه 
شده است .بندر شهید رجایی با اختصاص 
 تعداد 6 پســت اسکله ویژه کالای اساسی، 

بهره گیری از تعداد ۱5 باب انبار مســقف 
به مســاحت۱3۰هزار متر مربع با ظرفیت 
بالغ بــر 35۰ هزار تن، محوطــه بارانداز 
به مســاحت 9۰ هزار متر مربع و ظرفیت 
۱۰۰ هزار تن انواع کالاهای اساســی فله 
 خشک و همچنین تعداد 3 پایانه نگهداری

 فرآورده هــای روغن خوراکی به ظرفیت 
37۰ هــزار تن یکــی از مهمترین مبادی 
 ورودی کالای اساســی کشــور به شمار 

می آید.

 گروه خبــر // معاون نظارت،بازرســی و حمایــت از حقوق 
مصرف کنندگان استان گفت: قیمت سیلندر گاز خانگی با نرخ 

مصوب ۱۶۷ هزار ریال توزیع می شود.
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ عبدالرضا پیروی منش در جمع خبرنگاران، 

افزود: قیمت هر کپســول ۱۱ کیلویی ۱67 هزار ریال است وعرضه با 
نرخ بیشتر از آن تخلف محسوب می شود.وی افزود: تیم های بازرسی 
در حال گشــت زنی و نظارت بر فروش سیلندر گاز در استان هستند 
و به محض مشاهده تخلف با آنان برخود، تشکیل پرونده و به مراجع 

ذیصلاح ارجاع داده می شود.معاون نظارت،بازرسی و حمایت از حقوق 
مصرف کنندگان استان در ادامه بر همکاری مردم با این حوزه تاکید کرد 
و ادامه داد: با همکاری مردم می توان بسیاری از تخلفات را شناسایی 
و بــا مجازات متخلفان، زمینه وقوع تخلــف را در جامعه کاهش داد.
پیروی منش در پایان از شهروندان خواست تا در صورت مشاهده هر 
گونه تخلف مراتب را به سامانه ۱2۴ سازمان صنعت، معدن و تجارت 

گزارش کنند.

پشت پرده سیاست 

دستگاه دیپلماسی روی ریل تغییر  
یک منبع آگاه در گفت وگو با خراســان از جایگزینی علی باقری معاون سابق 
جلیلی به جــای عراقچی و انتصاب صفری به عنوان معاون اقتصادی و محمد 
فتحعلی به عنوان معاون اداری و مالی خبــر داد .حدود چهارماه می گذرد از 
آخرین باری که سید عباس عراقچی با چهره ای خندان از محل مذاکرات وین 
بیرون آمد.حالا تقریبا  چشــم اندازی روشــن از برگزاری دور هفتم آن گفت 
وگو یا شــروع دوری جدید  مخصوصا پس از توافق اخیر با آژانس دیده می 
شود . امیرعبداللهیان وزیر خارجه دولت سیزدهم از رایزنی های داخلی برای 
مذاکرات گفته و خبرهــای موثق از منابع آگاه از داخل وزارت خارجه بیانگر 
این اســت که علی باقری معاون ســعید جلیلی در مذاکرات قبلی هسته ای به 
جای عباس عراقچی معاون سیاسی وزارت خارجه شده و احتمالا از این پس 
او مذاکــرات را پیش خواهد برد  و  احتمال  باقی ماندن پرونده هســته ای و 
 مذاکرات   در وزارت خارجه  وجود دارد .پیش از این اخباری مبنی بر  پیگیری 
روند احیای برجام در شورای عالی امنیت ملی وسپردن مذاکرات به این شورا 
منتشر شده بود.معاونت اداری و مالی به محمد فتحعلی  و معاونت اقتصادی وزارت 
خارجه هم به مهدی صفری ســفیر سابق ایران در روسیه و چین سپرده خواهد 
شد.باقری معاون جلیلی دبیر اسبق شورای عالی امنیت ملی در دوران ریاست 
 جمهوری احمدی نژاد بوده است.  خبرها حاکی است به رغم تغییر مذاکره کننده 
 هســته ای  اما سیاست  کشور بر آن است که این مذاکرات  با هدف رفع کامل 
 تحریم ها دنبال شود .در این میان، توافق آژانس و تهران نیز توانسته فضای پر تنش 

هفته های اخیر را تا حد زیادی تلطیف کند .
رشیدی کوچی: بی تفاوتی برخی نمایندگان نگران کننده است

»جلال رشــیدی کوچی« نماینده مردم مرودشت در مجلس در تذکر شفاهی 
گفت: مردم نگران هســتند و با دقت رفتار نمایندگان را رصد می کنند اما جای 
نگرانی وجود دارد. وقتی یک چهارم نمایندگان در صحن حاضر نیستند که به 
موارد بررسی شده رای دهند و این در حالی است که کلمه به کلمه  این طرح ها 
در زندگی میلیون ها انسان تاثیر دارد. این حجم از بی تفاوتی برای مجلسی که 
به آن لقب انقلابی داده شده، نگران کننده است.همزمان  عباس مقتدایی نماینده 
مردم اصفهان در تذکر ماده 75 آیین نامه داخلی مجلس در واکنش به اظهارات 
رشــیدی کوچی اظهارکرد: رئیس مجلس سه بار تذکر دادند که چندین نفر در 
رای گیری ها شرکت نکردند. رشیدی کوچی نیز به گونه ای تذکر داد که گویی 
نمایندگان مردم وظیفه اصلی خود را انجــام نمی دهند.وی خطاب به قالیباف 
گفت: جنابعالی دیشــب به خانه رفتید یا نه؟قالیباف پاسخ داد: بنده دیشب به 
خانه نرفتم و در مجلس خوابیدم.نماینده مــردم اصفهان در مجلس ادامه داد: 
مجمع نمایندگان اصفهان نیز دیشــب تا دیر وقــت در دفاتر خود در مجلس 
 کار می کردند و در دفتر خود در مجلس خوابیدند. نمایندگان مجلس شــبانه 
روز برای حل مشکلات مردم کار می کنند. برخی نمایندگان که رای شان راجع 
به پیشنهادها منفی اســت، در رای گیری شرکت نمی کنند. انتظام مجلس مهم 
اســت اما نباید این گونه صحبت کرد.نماینده ها شبانه روز برای ملت کار می 

کنند./مهر
 

آینده مبهم »کارگزاران «
عطریانفر با رد ادعای ترکان، اســتعفای دسته جمعی در حزب کارگزاران سازندگی 
را تکذیب کرد ،کارگزاران انشعاب پیدا می کند؟ حزب کارگزاران سازندگی حاشیه 
کم ندارد؛ پیشــتر اخبار اختلافات این حزب بــا دیگر احزاب اصلاح طلب به گوش 
می رسید و حتی تقابل دبیرکل آن یعنی غلامحسین کرباسچی با سید محمد خاتمی 
که گفته بود خاتمی رهبر اصلاحات نیســت و حالا گویا اختلافات درون حزبی که 
در دو-ســه روز گذشته گفته شد تعدادی از ســران این حزب از ادامه عضویت در 
کارگزاران اســتعفا کرده اند. این خبر را فرزانه ترکان، یکی از اعضای کارگزاران داد 
و گفت: »من به دلیل زاویه ای که با برخی سیاســت های حزب کارگزاران، خصوصا 
در انتخابات اخیر پیدا کردم از عضویت در حزب کارگزاران استعفا کردم. چند نفر از 
افــراد صاحب رأی و بزرگان حزب هم علاوه  بر من از عضویت در حزب کارگزاران 
استعفا کردند... مشکل ما در حزب و در جامعه بزرگ تر یعنی اصلاح طلبان این است 
که با زاویه بسته خودشان و فقط به جهت این که در قدرت جایی داشته باشند، وارد 
سیاســت شدند و به مشکلات جامعه نگاه کردند؛ درصورتی که من فکر می کنم برای 
حل مشکلات باید برنامه ریزی صورت می گرفت... اگر قرار باشد همیشه دبیر و رئیس 
ما و کمیسیون سیاسی ما همان افرادی باشند که ۱5 و 2۰ سال قبل بودند، نمی توان 
تغییری حس کرد؛ چراکه این افراد هر کاری که بلد بودند و هرچه به ذهنشان رسیده تا 
امروز انجام داده اند، باید اجازه بدهیم ایده های نو و جوان هایی که خلاق هستند بیایند 
و برنامه، کمک و راهکار ارائه بدهند«. به نوشته مثلث آنلاین،از سوی دیگر شخصیتی 
مانند محمد هاشــمی رفسنجانی هم از عضویت در این حزب استعفا کرده بودند.اما 
حالا فرزانه ترکان علاوه بر استعفا، از مسائل پشت پرده هم قدری سخن گفته است 
و به نوعی می توان دریافت که گلایه او از همیشگی بودن دبیرکلی کرباسچی و نقش 
آفرینی مرعشی در این حزب بدون توجه به دیدگاه دیگر ارکان حزب است.البته در 
برابر سخنان اخیر ترکان محمد عطریانفر، رئیس کنگره حزب کارگزاران و از اعضای 
شورای مرکزی این حزب، با رد سخنان اخیر ترکان به روزنامه »شرق« می گوید: »تنها 
کسی که از حزب کارگزاران استعفا کرده، سرکار خانم ترکان است و هیچ یک از دیگر 
اعضای حزب از عضویت استعفا نکرده اند«. او در ادامه بیان می کند: »تصمیم جناب 
آقای طاهر نژاد و یکی،  دو نفر دیگر از دوســتان مبنی  بر انصراف از عضویت شورای 
مرکزی برای پاسخ به خواسته مدنظر سرکار خانم ترکان مبنی  بر این که باید میدان برای 
جوان ترها باز شود و مسئولیت های درون حزبی به جوانان واگذار شود، بوده است و 
مرجع تصمیم گیری برای پذیرش استعفای عزیزان از شورای مرکزی هم کنگره حزب 
است و تا زمانی که کنگره برگزار نشود، این استعفاها منشأ اثر نیست و من همین جا 
اعلام می کنم آن چه خانم ترکان مبنی  بر این که برخی بزرگان حزب از ادامه عضویت 
در حزب کارگزاران استعفا کرده اند، قرین به صحت نیست و چنین سخنانی را تکذیب 
و باز تأکید می کنم به جز خود ایشان، هیچ فرد دیگری از حزب کارگزاران استعفا نکرده 
است و آن یکی،  دو نفر هم صرفا برای ایجاد فضای باز و حضور فعال تر جوانان در 
شورای مرکزی حزب از اســتمرار عضویت در شورای مرکزی استعفا کرده اند«. در 
این بین اعتماد نوشــت: حال باید دید فرزانه ترکان و دیگر اعضای ارشد کارگزاران 
سازندگی که احتمالا از عضویت در این تشکل سیاسی کناره گیری کرده اند، در ادامه 
چه مسیری را پی خواهند گرفت. آیا آن ها جذب دیگر احزاب اصلاح طلب می شوند 

یا با انشعاب از کارگزاران سازندگی، دست به   تاسیس تشکیلاتی تازه خواهند زد؟

تازه های مطبوعات
شرق- این روزنامه نوشت:عزت ا... ضرغامی حالا پشت میز وزارت نشسته و برای آن 
برنامه ریزی می کند؛ هرچند کرونا و وضع اقتصادی مردم، حسابی کاسبی او را کساد کرده 
است؛ اما آیا او شعار »زیر میز زدن« خود را فراموش خواهد کرد؟ضرغامی خود نیز 
به این نتیجه رسیده که فعلا در دنیای سیاست، شعار »زیر میز زدن« او حداقل تا پایان 
دولت چهارساله یا هشت  ساله ابراهیم رئیسی، کارایی ندارد؛ پس به  همین  دلیل آن را 

خرج وزارتخانه اش کرده است.
کیهان- این روزنامه نوشت: دو روز پیش هیئت دولت پس از بررسی سوابق اجرایی 
و مدیریتی حسین مدرس خیابانی، به وی به عنوان استاندار سیستان و بلوچستان رأی 
اعتمــاد داد. انتصاب مدرس خیابانی در این پســت در حالی رخ داد که پیش از این 
مدیرعامل شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاری امید )وابسته به بانک سپه( بود و انتشار 

فیش حقوقی وی خبرساز شده بود.
اطلاعات-این روزنامه نوشت:سفر گروسی به ایران و دست یابی به توافقی که مانع از 
تشــدید اختلافات ایران و آژانس شد، بازتاب های زیادی داشت.درک مصلحت نظام 
و مــردم و حتی تغییر موضع و عملکرد در هنگامه ها و وقایعی که برای کمک به رفع 

مشکلات مردم و کشور ضروری می نمایند، نه خجالت دارد و نه شماتت.
سازندگی-این روزنامه با تیتر »بازگشت از گور؟« بهانه گزارش اش ویدئویی است از 
الظواهری رهبر القاعده، در بیستمین سالگرد یازده سپتامبر که نشان داد القاعده همچنان 
زنده اســت. پیامی که بر گمانه زنی ها و شایعات درباره زنده بودن یا مرگ الظواهری 

دامن زد.
 انعکاس

خبرآنلاین نوشت : بیست روز از آغاز به کار کابینه سیزدهم می گذرد اما هنوز رئیس 
 کل بانک مرکزی مشخص نیست. در حالی که تا 2۰ روز پیش علی اکبر صالح آبادی 
محتمل ترین  گزینه تصدی ریاســت کلی بانک مرکزی بود. گذشت زمان اما احتمال 
معرفــی وی به عنوان رئیس کل را کمتر کــرده و در روزهای اخیر نام جدیدی برای 
تصدی ریاســت کلی بانک مرکزی به گوش می رسد. این نام جدید کسی نیست جز 
طالبی، دبیرکل کنونی بانک مرکزی که سه سال پیش از سوی همتی برای تصدی این 
پست منصوب شد.در این میان نام غلامرضا سلیمانی مدیرعامل کنونی بیمه مرکزی نیز 

بین گزینه های تصدی ریاست کلی بانک مرکزی به چشم می خورد . 
جهان نیوز نوشــت : امارات عربی متحده 38 فرد و ۱5 شــرکت را به لیســت افراد 
حامی تروریسم خود اضافه کرد که در بین این افراد ،تعدادی ایرانی نیز دیده می شوند.
خبرگزاری »وام« امارات با انتشــار این خبر مدعی شد که این تصمیم در چارچوب 
تلاش این کشور برای هدف قرار دادن و تعطیل کردن شبکه های مرتبط با تامین مالی 

تروریسم و فعالیت های مرتبط با آن صورت می گیرد.
الف نوشــت : به نقل از سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس ، 
امیرعبداللهیان وزیر خارجه کشورمان در جلسه با این کمیسیون  گفت : همان طور که 
در نشست با سردبیران رسانه ها گفته ام، قانون اقدام راهبردی برای لغو تحریم، مسیر 

دولت در بحث هسته ای را مشخص کرده منتها صحبت های من تحریف شده است.

نظیف: دلایل عدم احراز صلاحیت چندان قابل توضیح نیست
هادی طحان نظیف ســخنگوی شورای نگهبان در گفت وگو با عصراندیشه 
یکی از چالش برانگیزترین اقدامات شورای نگهبان یعنی نظارت استصوابی 
را توضیح داد و گفت: معنای نظارت استصوابی این است که نظارت، همراه 
با ضمانت اجراســت و این یعنی یک نظارت موثر. وی افزود: هرگاه ناظر 
شــورای نگهبان ببیند در خلال اجرا اتفاقی افتاده که کار را از مسیر قانونی 
خارج کرده یا به انحراف کشانده است، این قدرت را دارد که همان جا عمل 
را از کژی به راســتی تبدیل و اصلاح کند. این عضو شورای نگهبان درباره 
این که چرا شورای نگهبان دلایل و مستندات رد صلاحیت  افراد را رسانه ای 
نمی کند به دو نکته مهم اشاره کرد: به گفته طحان نظیف اولین دلیل برای این 
کار محذوریت شرعی و قانونی شورای نگهبان درباره حفظ حیثیت و آبروی 
اشخاص اســت. این امر در فضای سیاسی و رسانه ای ممکن است چندان 
اقناع پذیر نباشــد اما واقعیت این است که ما با این محدودیت و محذوریت 
مواجه هســتیم. وی دومین دلیل را نیز مخفی بودن رأی اعضای شــورای 
نگهبان دانســت  وگفت : » بنابراین حتی اگر مجوز شرعی و قانونی داشته 
باشــیم که نداریم، چون رأی گیری مخفی است دلایل احراز و عدم احراز 

صلاحیت به خاطر مخفی بودن آرا  چندان قابل توضیح نیست.«
/نسیم آنلاین

نقش روسیه در سفر گروسی به تهران
 روزنامه کامرســانت چاپ مسکو نیز نوشــت که روسیه نقش مهمی در 
ترتیب دادن سفر رافائل گروسی به ایران برای جلوگیری از صدور قطعنامه 
علیه ایران در شــورای حکام آژانس ایفا کرده است. مقامات روسیه بارها 
تاکید کرده اند که تاخیر در مذاکرات را مناســب نمی دانند. آن ها در عین 
حــال از بیان انتقادهای تند علیه دولت جدیــد ایران خودداری کرده اند.
در جریان تحولات اخیر، مســکو گفته بود که علیه قطعنامه ضدایرانی در 
شــورای حکام رای خواهد داد. به همین دلیل، روســیه حاضر به شرکت 
کردن در نشســت هفته  گذشــته در پاریس درباره قطعنامه علیه ایران با 
حضور رابرت مالی و دیگر دیپلمات ها از فرانســه، انگلیس و آلمان نشد.  
در نتیجــه پیش از آغاز گفت وگوها در پاریــس، مالی تصمیم گرفت به 
مسکو سفر کند، جایی که با ریابکوف معاون وزیر خارجه روسیه ملاقات 
کرد. به ســرعت پس از این مذاکرات، لاوروف وزیر خارجه روســیه با 
امیرعبداللهیان تماس تلفنی برقرار کرد.از ســوی دیگر روزنامه نیویورک 
تایمز در گزارشی درباره افزایش ظرفیت هسته ای کشورمان تصریح کرد 
که هدف جمهوری اســلامی ایران از این کار، اعمال فشار بر دولت بایدن 
برای احیای سریع توافق هسته ای 2۰۱5 موسوم به برجام  است. نیویورک 
 تایمز در گــزارش خود مدعی شــد: ایران به زودی به ظرفیتی دســت 
 خواهد یافت که برای تولید مواد هســته ای لازم جهت ساخت یک بمب 
اتم تنها یک ماه فاصله خواهد داشــت و این یک تاکتیک اســت تا دولت 
آمریکا را برای بازگشــت فوری به توافق هســته ای 2۰۱5 تحت فشار 

قرار دهد.

سیلندرگاز 167 هزار ریال شد

گروه خبر // عضو شــورای اسلامی شهر بندرعباس گفت: نگاه 
دوگانه به محلات بندرعباس تغییر کند.

   فریده عامری در هشتمین جلســه شورای اسلامی شهر بندرعباس 
اظهار کرد: طبق بند 2 ماده 7۱ وظایف شــورای اســلامی، تذکر اول 
بنده به ســازمان حمل و نقل ترافیک شهری و اداره برق در خصوص 

روشــنایی برخی از محلات بندرعباس اســت.وی عنوان کرد: علائم 
رانندگی و روشنایی در شهرک پیامبر اعظم)ص( وضعیت اسفناکی دارد 
که باید تجدید نظــری در نوع نگاه به این محلات صورت گیرد.عضو 
شــورای اسلامی شــهر بندرعباس با ذکر این نکته که در بندرعباس، 
شهروند درجه دو نداریم، ابراز داشت: مردم شهرک پیامبر اعظم )ص( ، 

دوهزار، کمربندی و شیر سوم همانقدر شهروند شهر هستند که ساکنین 
گلشهر شهروند هستند.عامری با بیان اینکه از شهردار درخواست دارم 
در نگاه توســعه ای خود این محلات نیز را مد نظر قرار دهد، تصریح 
کرد: ســازمان فرهنگی و ورزشی شهرداری تذکر می دهدم؛ تیم بانوان 
ساحلی در حال قهرمانی است و حق آن نیست که لنگ اسکان و آب 
معدنی باشد. امید داریم شهردار منتخب ضمن اعتماد به بانوان از توان 
آن ها برای مدیریت شهری استفاه کند.به گزارش مهر، وی مطرح کرد: 
برای زنده نگاه داشتن یاد وخاطره شهدا درخواست نام گذاری معابر و 

خیابان های شهر به نام این بزرگواران را دارم.

عضو شورای اسلامی شهر بندرعباس :

نگاه دوگانه به محلات بندرعباس تغییر کند

مدیر کل بنادر و دریانوردی هرمزگان اعلام کرد 

 پهلوگیری پنج فروند کشتی حامل کالاهای اساسی 
در بندرشهید رجایی
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 ظرفیت های جدید منطقه ویژه خلیج  فارس 
برای توسعه صنایع 

  گروه خبــر // مدیرعامل منطقه ویــژه صنایع معدنی و 
فلزی خلیج فارس گفت: به  رغم قراردادهای منعقد شــده با 
ســرمایه گذاران طی سال گذشته و امســال، این منطقه هنوز 
ظرفیت های جدیدی برای ســرمایه گذاری در صنایع معدنی، 
نفت و گاز و صنایع مرتبط با منطقه دارد.حسن خلج طهرانی 
اظهار کرد: این منطقه، علاوه بر مزایای منحصربه فرد موجود، 
تسهیلات مختلفی برای سرمایه گذاران تدارک دیده که می تواند 
موقعیت مناســبی را برای طرح های توسعه ای در زمینه های 
یاد شــده ایجاد کند.وی ادامه داد: این منطقه آمادگی استقبال 
از ســرمایه گذاران را در صنایع معدنی، نفت و گاز و صنایع 
مرتبط با منطقــه دارد.  مدیرعامل منطقه ویژه صنایع معدنی 
و فلزی خلیج فارس با اشــاره بــه افزایش جذب ۳ برابری 
ســرمایه گذاری در سال ۹۹ نسبت به سال ۹۸ گفت: افزایش 
نقدینگی در کشــور و هدایت بخشــی از نقدینگی به بخش 
تولید، پایین بودن هزینه های نیروی انســانی و افزایش نرخ 
ارز از طریــق افزایش درآمد های صادراتی، ســبب افزایش 
تقاضای ســرمایه  گذاری در ســال گذشته شــد.وی افزود: 
 در ســال گذشــته، ۹ قرارداد ســرمایه  گذاری و طی ۳ ماه 
 امســال نیز ۶ قرار داد منعقد شــده اســت. طبق اظهار نظر 
ســرمایه  گذاران، با تکمیل طرح های اجرا شده طی ۱۶ ماهه 
اخیر، میزان سرمایه گذاری ها به ۶ میلیارد و ۱۰۰ میلیون دلار و 
اشتغال زایی به حدود۱۷۰۰ نفر می رسد.مدیر عامل منطقه ویژه 
اقتصادی صنایع معدنی و فلزی خلیج فارس گفت: طی ســال 
گذشته، قراردادهای واگذاری زمین با شرکت های سرمایه گذار 
شامل ســتاره سیمین هرمز، گروه گســترش سرمایه گذاری 
بین المللی ارزش، ماد شــیمی، لاستیک های صنعتی مبارکه، 
کرومیــت میامی فردوس،  یگانه پیشــرو مکران، دنیای بوره 
ایرانیان و هومان راهبرد سیســتم منعقد شد.  وی افزود: این 
ســرمایه گذاران در حوزه های تولید فولاد، آهن اســفنجی، 
اسیدفسفریک، فروآلیاژ، سولفورزدایی از نفت کوره، قیر، تولید 
نوار نقاله، احداث نیروگاه برق ۲۰۰ مگاواتی و احداث پایانه 
حمل و نقل ســرمایه گذاری می کنند. مجموع سرمایه گذاری 
آنها نیز بیش از ۴/ ۳ میلیارد دلار است.خلج طهرانی درباره 
جزئیات قراردادهای منعقد شــده طی سال ۱۴۰۰ گفت: این 
قراردادها با شرکت های صنایع ملی مس ایران، بایسته فولاد 
مالک اشــتر، پتروطلای خلیج فارس، سینا گستر زرین، پترو 
خام کیمیا و آژ ایراک سانا گستر پرگام است که در حوزه های 
اسید فسفریک، ورق فولاد، شمش سرب و روی، قیر، فرآوری 
سرباره و حلال های شیمیایی سرمایه گذاری می کنند.وی ادامه 
داد: مجموع این سرمایه گذاری ها، حدود ۳۴۵میلیون دلار و 
۵۰هزار میلیارد ریال اســت و برای حدود ۱۰۶۲ نفر به طور 
مستقیم اشتغال زایی می شــود.به گزارش فارس، منطقه ویژه 
اقتصادی خلیج فارس در ۱۰ کیلومتری غرب شهر بندرعباس 

واقع شده است.

خبری

گردشگری فرهنگی  در بندرخمیر

گروه گزارش//  گردشگری در ایران و جهان از 
جمله صنایع پایدار و رو به رشد می باشد و این 
مهم تا آنجا پیش رفته است که از گردشگری 

به عنوان یک صنعت نام برده می شود.
   گردشگری در هر جامعه ای می تواند اشتغال 
مستقیم و غیر مستقیم ایجاد نماید به همین دلیل 
نیز جوامع در حال توســعه یکی از بنیان های 
توســعه ی پایدار خود را بر مبنای گردشگری 
تعریف نموده اند و در ایران نیز در حال حاضر 
میراث فرهنگی و گردشگری از یک سازمان به 
یک وزارتخانه تبدیل شــده است و این مهم به 
خوبی نشان می دهد که گردشگری در ایران به 
کمک نهاد های دولتی و غیر دولتی راه توســعه 
را در پیش گرفته اســت. با وجــود این علی 
رغم نگاه به توســعه ی گردشــگری و به ویژه 
گردشــگری فرهنگی، آثار مکتوب و نوشتاری 
به صورت معدود در این ارتباط وجود دارد. این 
آثار معدود که درقالب کتاب و مقاله های متعدد 
است بیشتر در شــهر های بزرگ و پایتخت به 
مطالعه پرداخته انــد. در مناطق خلیج فارس و 
بنادر و جزایر آن نظیر بندرخمیر که دارای آثار 
ملموس و ناملموس فرهنگی بسیاری می باشد 
تــا کنون به صورت روش مند و مکتوب به این 
مهم پرداخته نشده است. لذا نگارنده با بررسی 
ادبیات تحقیق و احســاس خلاء های علمی در 
این زمینه و با توجه به پتانسیل های فرهنگی این 
بندر که می تواند نقش مهمی در جذب گردشگر 
فرهنگی داشته باشــد، به تحقیق و بررسی در 
این زمینه مشغول گردیده و با مطالعات میدانی 
و کتابخانــه ای صورت گرفتــه در پی اهمیت 
گردشگری فرهنگی در بندرخمیر بر آمده است. 
این نوشتار که با حمایت های فرهنگی شورای 
اسلامی شهر بندرخمیر و شهردار فرهنگ دوست 
و پر تلاش این شهر جناب آقای مهندس جواد 
محمودی به رشته تحریر در می آید در نظر دارد 
به گوشــه های دیگری از گردشگری فرهنگی 
در بندرخمیر پرداخته و نشان دهد که این بندر 
تاریخی زمینه های توسعه گردشگری فرهنگی 

را دارا می باشد. 
  بندر خمیر به عنوان یکی از بنادر باســتانی و 
تاریخی در سواحل شمالی خلیج فارس همواره 
مورد توجه ســیاحان و گردشــگران داخلی و 
خارجی بوده اســت و در سفرنامه های متعدد 
در ارتباط با کاروانســراهای تاریخی این شهر 
مطالبی عنوان گردیده اســت از ســویی دیگر 
ایــن بندر تاریخــی به عنوان مســیر ارتباطی 
برای ســایر مردم جنوب ایران بوده اســت لذا 

با مطالعات صــورت گرفته در آثار مکتوب که 
 راجع بــه فرهنگ ناملموس این بندر مطالبی را 
آورده اند و با توجه به تداوم آداب و ســنن از 
گذشــته تا کنون در این بنــدر و همچنین تنوع 
 فرهنگی در پوشــش و خوراک مردم این بندر 
می تــوان پتانســیل هــای متعــددی برای 
یــک کار علمــی در زمینــه ی گردشــگری 
 در ایــن بندر پیدا کرد. شــاید در نــگاه اول 
مطرح کردن گردشگری فرهنگی در بندرخمیر 
و ســخن گفتن راجع به تالیف مقالاتی در این 
ارتباط کاری دشــوار باشــد. اما با تحقیقاتی 
 کــه نگارنده در ایــن ارتباط انجــام داده و با 
مصاحبــه های صــورت گرفته با افــراد آگاه 
و کهنســال در بندرخمیر به خوبی مشــخص 
گردید که مکان توســعه انواع گردشگری و به 
ویژه گردشــگری فرهنگی در بندرخمیر فراهم 
می باشــد. زیرا در کنار آداب و رســوم و آثار 
تاریخی، آداب و ســنن و فنون دریانوردی هم 
به صــورت ملموس و ناملمــوس در این بندر 
وجود دارد که می شــود در ایــن ارتباط برای 
گردشــگران فرهنگی توضیحــات لازمه داده 
شــود. با مطالعات و مصاحبه با گردشگرانی که 
 بیشتر در ایام پیک گردشگری به بندرخمیر سفر 
می کنند، صورت گرفته است مشخص گردید که 
بیشتر گردشگران و به ویژه گردشگران خارجی 
به گردشگری فرهنگی علاقه ی وافری دارند و 
همواره در گردش هــای خود در بندرخمیر به 
ســبک معماری، فرهنگ خوراکی، آثار و ابنیه 
تاریخی، دانش ســنتی لنج سازی و دریانوردی 
و آداب و رســوم توجه ویژه ای دارند. فرهنگ 
خوراکــی مــردم بندرخمیر و به ویژه رســم 
 نوشــیدن قهوه در این بندر همانند سایر بنادر 
خلیج فارس در نوع خود جالب می باشــد. هر 
چند ممکن است در حال حاضر به سادگی قهوه 
را درســت کرده و بنوشند، اما در دوران قدیم و 
حتی در حال حاضر نیز در بسیاری از مجالس 
نوشیدن قهوه رسم خاص خود را دارد. معمولا 
در مجالــس بزرگان در صدر مجلس نشســته 
و فنجان های قهوه روی هم در دســت فردی 
که قهوه را می ریزد، می باشــد. این فرد تبحر 
خاصی در ریختن قهوه داشته و برای همه به یک 
 اندازه می ریزد. معمــولا افراد چندین بار قهوه 
می نوشند و تا زمانی که نوشنده قهوه دست خود 
را به نشــان عدم نیاز به قهوه تکان ندهد، قهوه 
برای چندمین بار هم برایش ریخته می شــود. 
اگر مهمانی در مجلس باشد که با رسم نوشیدن 
قهوه آشنا نباشد، ممکن است به کرات قهوه برای 
او ریخته شود. قهوه را معمولا با حلوا و پشمک 
به عنوان شیرینی مورد استفاده قرار می دهند و 

در هر خانه بندرخمیر ظرف  های متعدد قهوه از 
قدیمی ترین زمان تا کنون وجود دارد. بنابراین 
رسم نوشــیدن قهوه برای گردشگران فرهنگی 
جذابیت خاصی دارد و آن ها به دنبال فلســفه 
و چرایی چنین رســمی در مناطق جنوبی ایران 
و بندرخمیر خواهند بود. قداست نان برای مردم 
بندرخمیر همانند ســایر مناطــق جنوبی ایران 
زیاد می باشد. مردم بندرخمیر اگر در کوچه یا 
خیابان بخش هایی از نان افتاده بر روی زمین را 
مشاهده نمایند، آن را جمع نموده و یا آن را در 
گوشه ای قرار داده تا زیر پای رهگذاران نباشد 
و اســراف نان نیز در بندرخمیر وجود نداشته 
اســت. نان های محلی را به گونه ای درســت 
می کردند تا تمام بخش های آن قابل اســتفاده 
بوده و قدرت ماندگاری خوبی هم داشته باشد. 
رسم نان و نمک و قدرشناسی هم در بندرخمیر 
همواره دارای اهمیت بوده و هســت. این آداب 

و سنن همواره برای گردشگران فرهنگی دارای 
اهمیت می باشــد و آن ها در کنار اقامت چند 
روزه در بندرخمیر به آداب و سنن مردم نیز آشنا 
می گردند و ممکن است در آثار و نوشتار خود 
نیز به این رسومات اشــاره نمایند. مساله آب، 
بارش باران، نگهداری از برکه ها و عدم اسراف 
آب در بندرخمیر نیز از مسایل مهمی است که با 
فرهنگ مردم این بندر از گذشته تا کنون عجین 
شده اســت. در جنوب ایران و بندرخمیر که از 
مناطق کم بارش کشــور بوده و در گذشته آب 
آشــامیدنی مردم از آب باران کــه در برکه ها 
نگهداری می شد، تامین می گردید، بارندگی از 
اهمیت زیادی برخوردار بــوده و بعد از بارش 
باران مردم از خانه های خود خارج شــده و به 
برکه ها و باغات خود سرزده و چنانچه بارندگی 
خوبی صــورت می گرفت همگی خوشــحال 
بودند و خبرهای بارندگی و پر شــدن برکه ها 

خانــه به خانه می پیچید و مردم شــکرگزاری 
نموده و شــادمان می شدند. در حال حاضر نیز 
 وقتی باران در مناطق جنوبی ایران و بندرخمیر 
می بارد، بعد از بارندگی مردم به صورت گروهی 
با وســایل نقلیه و با خانواده به داخل شــهر و 
 مناطق اطراف رفته و آبگیرهای متعدد و ســایر 
مــکان ها را برای گــردش انتخاب می نمایند. 
چون بعد از بازندگی هوا در مناطق جنوبی ایران 
لطافت خاصی دارد و مردم را به وجد می آورد. 
در سال هایی که بارندگی کم بوده و یا در زمان 
مقرر بارندگی صورت نمی گرفت، مردم شهر و 
شهرســتان بندرخمیر و جنوب ایران نماز طلب 
بــاران و دعا برای آمدن باران می خواندند و از 
پروردگار خود طلب رحمت الهی را داشــتند و 
این رسومات برای گردشــگران فرهنگی مهم 
بوده و باعث ترغیب آن ها به گردشــگری در 
مناطق جنوبی ایران می گردد. چون بسیاری از 
گردشگران فرهنگی از اهل کتابت و نوشتار نیز 
بوده و حاصل گردش های خود را در سفرنامه 
یا خاطرات خود چاپ می نمایند و در گذشته 
هم این گونه بوده و در منابع مکتوب اشاراتی به 
فرهنگ ملموس و ناملموس بندرخمیر گردیده 
اســت. برکه ها نیــز در بندرخمیــر از اهمیت 
زیادی برخوردار بوده و افراد تلاش داشتند در 
حفاظت از آن ها کوشــا باشند. مردم سعی می 
کردند در مســیر ورودی آب به برکه ها خس و 
خاشــاک را جمع نموده و در یک زمان خاص 
و بــه ویژه در پایان فصل تابســتان به صورت 
خودجوش و داوطلبانه در پاکســازی و بیرون 
آوردن گل و لای از برکــه همکاری و همیاری 
 نمایند. معمولا کلانتر یا کدخدای بندرخمیر امور 
برکه هــا را مدیریت می نمــود. در زمانی که 
ســاخت برکه ها به اتمام می رسید، یک بز نر 
یا گوسفند توسط سازنده برکه قربانی می شد و 
همه این رسومات برای یک گردشگر فرهنگی 
می تواند جــذاب باشد.گردشــگران فرهنگی 
 همــواره علاقــه مندند تا در بومگــردی ها و 
بافت های تاریخی بندرخمیر اقامت نموده و از 
نزدیک با مردم در ارتباط باشند و رسم و رسوم 
آن ها را از نزدیک مشاهده نمایند. به همین دلیل 
خانــه های بومگردی و تعــدد آن ها می تواند 
کمک شایانی به گردشــگران فرهنگی نموده و 
حتــی معماری خانه های بومگــردی نیز برای 
گردشگران فرهنگی مهم بوده و آن ها متمایلند 
در منازلــی اقامت نمایند کــه کاملا با معماری 
ســنتی مردم بندرخمیر ساخته شده اند و در آن 
خانه ها از غذاهای محلی نیز اســتفاده نمایند. 
بنابراین گردشگری فرهنگی باعث ایجاد ثروت 

و اشتغال در بندرخمیر خواهد گردید.   

دکترمحمد حسن نیا / دریا
@ gmail.comM.hassannia1354

)قسمت دوم(

گروه خبــر // مدیرعامل شــرکت پالایش گاز 
سرخون و قشــم گفت: با اتکا به دانش بومی از 
غیرفعال شدن پالایشــگاه گاز سرخون و قشم 

جلوگیری شد.
   محمدحسین نوروزی افزود: با توجه به روند نزولی 
تولید از مخزن سرخون از سال ۱۳۹۰، بازنگری و به 
روزرسانی و مطالعات این مخزن در دستور کار قرار 
گرفت که بر اساس مطالعات شرکت های خارجی، زمان 
ترک مخزن سرخون نیمه اول سال ۱۳۹۸ برآورد شد. 
وی گفت: با طرحی مبتکرانه و استخراج ارزانتر از گاز 
کم فشار و شناسایی صنایع هرمزگان که امکان استفاده 

از گاز کم فشار را دارند توانستیم در مسیر استمرار تولید 
گام برداریم.وی افزود:این طرح برای نخستین بار در 
پالایشگاه های گاز جهان اجرا شد.مدیرعامل شرکت 
پالایش گاز سرخون و قشم گفت: بر این اساس سالانه 
۲ میلیون مترمکعب گاز طبیعی، ۱۲ هزار مترمکعب ال 
پی جی و ۸۵۰ هزار بشــکه نیز میعانات گازی تولید 
می کنیم.محمدحســین نوروزی با اشاره به ضرورت 
کاهش هزینه ها برای استمرار در تولید گفت: توانستیم 
با همکاری شرکت های دانش بنیان حدود ۸۰ درصد 
از تجهیزات این پالایشــگاه را بومی سازی و سالانه 
بیش از ۱۱۰ میلیارد تومان در هزینه های شرکت صرفه 

جویی کنیم.وی گفت: توربین ها قلب پالایشگاه هستند 
که توانستیم بیش از ۹۰ درصد از آن را در داخل کشور 
بسازیم و یک چهارم از هزینه تعمیرات آن را کاهش 
دهیم.به گزارش خبرگزاری صدا وسیما ؛ وی افزود: با 
پیشنهاد متخصصان این شرکت و همکاری شرکت های 
دانش بنیان به جای اســتفاده از دستگاه های بزرگ و 
هزینه بر شــیرین سازی گاز ترش، برای نخستین بار 
در پالایشگاه های نفت جهان، از ماده جاذب هیدروژن 
پالایش  کردیم.مدیرعامل شرکت  اســتفاده  سولفور 
گاز ســرخون و قشم گفت: این ماده ماهانه ۵ میلیارد 
تومان هزینه شــیرین سازی گاز ترش را کاهش داده 

اســت.وی گفت: اکنون متخصصان این شرکت همه 
تجهیزات و قطعات پالایشــگاه را بدون وابستگی به 
کشور های خارجی تعمیر می کنند.در این شرکت ۷۰۰ 
نیروی متخصص فعالیت می کنند که ۹۰ درصد آن ها 
هرمزگانی هستند.شرکت پالایش گاز سرخون و قشم، 
تنها پالایشــگاه گاز جنوب شرق کشور است که گاز 
بخش های صنعتی و مصرف خانگی استان هرمزگان و 
بخشی از استان کرمان را تامین می کند.گاز طبیعی مورد 
نیاز تاسیسات این پالایشگاه از ۱۸ حلقه چاه در منطقه 
ســرخون بندرعباس و گورزین قشم تامین می شود.
پالایشگاه گاز سرخون و قشم ازسال ۵۷ آغاز به کار 
کرد و اکنون ۵ درصد از گاز کشــور را تولید می کند.

پالایشگاه گاز سرخون و قشم در ۲۵ کیلومتری شمال 
شرقی بندرعباس قرار دارد.

گروه خبر // مدیر آموزش و پرورش شهرســتان بستک از توزیع 89۰5 جلد کتب درسی بین 
مدارس این شهرستان خبر داد.

    بــه گزارش خبرنگار دریا ، علی ســلمانی در مصاحبه ی خبری خــود در خصوص اهمیت اجرای 
فعالیت های پروژه مهر و آماده سازی مدارس، افزود: یکی از فعالیت های مهم پروژه مهر توزیع به موقع 
کتب درسی است که با برنامه ریزی و تقویم زمانی بین مدارس توزیع می گردد.مدیر آموزش و پرورش 
شهرستان بستک با بیان اینکه ۱۰۵ مدرسه با بیش از ۹ هزار دانش آموز سال تحصیلی جدید را آغاز 
می کنند، اضافه کرد: در راستاي پروژه مهر و آستانه بازگشایي مدارس تعداد ۸۹۰۵ جلد کتاب که از این 
تعداد ۵۱۴۴ جلد مقطع ابتدایي و ۳۷۶۱ جلد مقطع متوســطه طبق برنامه ریزی انجام شده بین مدارس 

این شهرستان توزیع شد.

تبلور خود باوری و بومی سازی در پالایشگاه گاز سرخون و قشم 

مدیر آموزش و پرورش بستک خبر داد

توزیع  8905 جلد کتب درسی بین مدارس

  

  

  

  

  

آگهی حصروراثت
 احتراماً مفروض می دارد خواهان محمد حیدری فرزند حســن با هویت کامل به این شــورا مراجعه نموده واشعار
 داشــتند شــادروان زلیخا حیدری فرزند مختار به تاریخ 1400/5/1 به رحمت ایزدی پیوسته و وراث در زمان فوت 

عبارتند: 
1- سکینه حیدری فرزند غلام متولد 1327/2/4 به ش.ش 5159082395 مادر مرحوم.

2- محمد حیدری فرزند حسن متولد 1371/8/22 به ش.ش 5150081035 فرزند مرحوم.
3-سیدعلیرضا فاطمی آباده فرزند سید محمد علی متولد 1319/7/20 به ش.ش 102 همسر مرحوم.

4- نادر حیدری فرزند حسن متولد 1369/6/31 به ش.ش 5150019585 فرزند مرحوم.
5- علیرضا حیدری فرزند حسن متولد 1375/10/27 به ش.ش 5150153001 فرزند مرحوم.

6- سید حسین فاطمی آباده فرزند سید علیرضا متولد 1380/9/23 به ش.ش 4700091722 پدر مرحوم.
لطفا ضمن درج در روزنامه نتیجه را به این شورا ارسال فرمایید .

شورا ی حل اختلاف شعبه 3 پارسیان 

ن سند مالکیت آگهی فقدا
نظر به اینکه خانم شریفه ایرانی طبلی مالك ششدانگ عرصه و اعیان پلاک ثبتی پلاک 7504 فرعی از 1939 اصلی 
به استناد دو برگ استشهاد شهود گواهی شده در دفتر 98 قشم جهت دریافت سند مالکیت المثني نوبت اول به این 
اداره مراجعه کردند و مدعی هستند سند مالکیت پلاک 7504 فرعی از 1939 اصلی در قشم - روستای هفت رنگو 
قطعه یك بخش هشت سند مالکیت صادر وتحویل مالك گردیده است به علت جابجایی مفقود گردیده است. یك 
قطعه مسکونی نوع ملك طلق با کاربری مسکونی به پلاک ثبتی 7504 فرعی از 1939 اصلی ، مفروز و مجزا شده از 
1939 فرعی از اصلی مذکور ، قطعه 0 در طبقه و واقع در بخش8 0 ناحیه 00 حوزه ثبت ملك قشم استان هرمزگان به 
مساحت 17. 268 متر مربع مالکیت شریفه / ایرانی طبلی فرزند محمد  شماره شناسنامه  20 تاریخ تولد 1339/07/01 

صادره از قشم دارای شماره ملی 3459853093 با جز سهم 6 از کل سهم 6 بعنوان مالك شش دانگ عرصه و اعیان متن سهم : ششدانگ با شماره 
مستند مالکیت 9732 تاریخ 1385/03/22 ثبت گردیده است .  لذا به استناد ماده 120 آئین نامه قانون ثبت و تبصره ذیل آن مراتب یك نوبت آگهی 
ومتذکر می گردد هرکس نسبت به ملك مورد آگهی معامله ای انجام داده و یا مدعی وجود سند مالکیت نزد خود می باشد بایستی ظرف مدت ده 
روز از تاریخ انتشار این آگهی اعتراض کتبی خود را به پیوست اصل سند مالکیت یا سند معامله رسمی به این اداره تسلیم نماید بدیهی است در 
صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر با وصول اعتراض بدون سند مالکیت یا سند معامله رسمی نسبت به صدور سند مالکیت المثنی و 

تسلیم آن به متقاضی اقدام خواهد شد . 1400/147 م/الف 
 تاریخ انتشار: 1400/06/25

محمد آرامش-رئیس ثبت اسناد و املاک  قشم

آگهی حصروراثت
احتراماً خواهان  امیرحســین کاکا فرزند حاجی با هویت کامل به این شــورا مراجعه نموده واشعار داشتند شادروان 

معصومه زراعتی فرزند غلام به تاریخ 1400/5/26 به رحمت ایزدی پیوسته و وراث در زمان فوت عبارتند: 
1- غلام زراعتی فرزند حسین متولد 1311/1/1  به ش.ش 188 پدر مرحوم.

2- امیرحسین کاکا فرزند حاجی متولد 1379/11/8 به ش.ش 4700086866 فرزند مرحوم.
3- حاجی کاکا فرزند غلام متولد 1351/7/1 به ش.ش 2539 همسر مرحوم. 

لطفا ضمن درج در روزنامه نتیجه را به این شورا ارسال فرمایید .
                                شورا ی حل اختلاف شعبه 3 پارسیان 

آگهی حصروراثت
احتراماً مفروض می دارد خواهان بلقیس دن فرزند غلامحسین با هویت کامل به این شورا مراجعه نموده واشعار داشتند 
شادروان رامین غلام زاده فرزند اسدالله به تاریخ 1400/5/19 به رحمت ایزدی پیوسته و وراث در زمان فوت عبارتند: 

1- اسدالله غلام زاده فرزند محمد متولد 1327/7/15  به ش.ش 1251 پدر مرحوم.
2- بلقیس دن فرزند غلامحسین متولد 1339/6/2 به ش.ش 1452 مادر مرحوم.

لطفا ضمن درج در روزنامه نتیجه را به این شورا ارسال فرمایید .
                               شورا ی حل اختلاف شعبه 3 پارسیان 

آگهی حصروراثت
احتراماً آقا محمد رامیار فرزند مسعود  اهل وساکن روستای زیارت طی دادخواستی اعلام داشته است که مرحوم پدرم شادروران مسعود رامیار فرزند محمد به شماره ملی 

4709708101 در تاریخ 1400/6/9در اقامتگاه دائمی خود به رحمت خدا رفته وارث حین الفوت وی عبارتند از ...
 1- یك همســر بنام حواء عمادی نیا فرزند یوســف به شــماره ملی 4709697566 وشــماره وشناســنامه 1581 ویك پســر محمد رامیار فرزند مســعود به شماره
  ملی 4700071605 و دو دختر بنامهای 1- منیره رامیار فرزند مســعود به شــماره ملی 4700051043 و 2- مهســا رامیار فرزند مســعود به شماره ملی 4700131823 

می باشند  . 
ضمناً دارای نامبرده در هنگام فوت بیش از پانصد میلیون ریال می باشند ولا غیر .

                                  رئیس شورای حل اختلاف دشتی

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

      

 بارهاســت که درورودي شهر پارسیان )سه 
راهي فومستان (شاهد حوادث تلخ و ناگواري 

هستیم و اما کو گوش شنوا !؟
  درورودي شهر پارسیان کمتر از هر هفته متاسفانه 
شــاهد یک حادثه ناگوار و دلخراشي هستیم و 
این موضوع سالهاست که مورد درخواست مردم 
 است که در این خصوص چاره اندیشي نمایند، اما 
مایه تأسف اســت که باوجود مصوبات شوراي 
ترافیک هر ســاله و جلسات متعدد مبني بر رفع 
مشــکل ولي تاکنون از ســوي متولیان امر هیچ 
تدبیري اندیشــیده نشده اســت و ازاین موضوع 
حیاتي مهم چشــم پوشــي مي کنند و  به کرار 
شــاهد حوادث دلخراش و ناراحــت کننده اي 

هستیم . ورودي پارســیان )سه راهي فومستان( 
دادرســي ندارد و مردم همچنان شاهد مجروح و 
کشته شدن عزیزانشان هستند . یاد آور مي شود 
در سفر اخیر اســتاندار و هیئت همراه و فرماندار 
پارسیان بنا به درخواستهاي مکررمردم و دردمندان 
شهرستان بازدیدي از این ورودی بعمل آورده اند 
و قول مســاعد دادند که اقدامات عاجلي عنایت 
فرمایند که مردم دیگر شــاهد این بي توجهي ها 
نباشند و خانواده اي را یتیم و داغدار در این مورد 
نبیننــد. لذا از متولیان امر در راس آنها فرماندار و 
رئیس شوراي ترافیک شهرستان براي چندمین بار 
استدعا مي شود در این خصوص دستورات لازم 
صادر فرمایند تا مردم عزیز بیش از این گلایه مند 

و نگران نباشند و مورد بي توجهي قرار نگیرند .

باز ، پیچ ورودي پارسیان )فومستان (نپیچید!
یادداشت
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گروه خبر // با همت و تلاش کارکنان شرکت 
گاز استان هرمزگان، فاز دوم نیروگاه گازی 
غدیر قشم جهت تولید برق، وارد مدار شد. 

  به گزارش خبرنــگار دریا ، فواد حمزوی، 
مدیرعامل شرکت گاز اســتان هرمزگان در 
جلســه ای که با مصطفی تندرو، مدیر عامل 
نیــروگاه غدیر قشــم، برگزار شــد، با بیان 
این مطلــب، افزود: با تلاش شــبانه روزی 
همکاران ما در شرکت گاز استان هرمزگان و 
همکاری منطقه 6 عملیات انتقال گاز، عملیات 
گازرســانی به فاز دوم نیروگاه غدیر قشم با 
موفقیت به انجام رســید و این فاز وارد مدار 
شد که تحقق این امر، بی شک، عینیت بخشی 
به نامگذاری امسال توسط مقام معظم رهبری 
به سال تولید، پشتیبانی و مانع زدایی هاست. 
وی افزود: در شــرایطی کــه کمبود برق در 

کشور حکمفرما بود، با انتقال معکوس حدود 
یــک میلیون و نهصد هزار مترمکعب گاز در 
شــبانه روز از سرزمین اصلی به جزیره قشم 
در نیمه اردیبهشت ســال جاری، واحد دوم 
گازی نیروگاه نیز وارد مدار شد و هم اکنون 
هــر دو واحد نیروگاه فعال و با حداکثر توان 
در حال تولید برق هســتند. حمزوی اظهار 
کرد: هم اکنون این نیروگاه با توجه به شرایط 
محیطی و دمای هوا با ظرفیت 285 مگاوات 
برق در حال تولید اســت و تاکنون بیش از 
یک میلیون مگاوات ســاعت برق تولید و به 
شبکه سراسری منتقل شده است. مدیرعامل 
 شرکت گاز استان هرمزگان، تصریح کرد: به 
 فضل الهــی و با تولیــد این میــزان برق، 
تلاش ها و مســاعدت های  مدیران شرکت 
ملی گاز ایران در به تحقق رســاندن  شعار 

»تولید، پشــتیبانی ها و مانــع زدایی ها« به 
بار نشست.شــایان ذکر است در این جلسه 
مقرر شد نسبت به تامین گاز پایدار نیروگاه 
از طریق خطوط انتقال گاز مطمئن در آینده 

اقدامات لازم صورت پذیرد. گفتنی اســت 
باتوجه به اهمیت این موضوع، خبر این اقدام 
در سایت شرکت ملی گاز ایران نیز به آدرس 

زیر درج شده است.

گروه خبر // رئیس هیئت مدیره اتحادیه مرغ تخم گذار از 
ثبات بازار تا دو هفته دیگر با واردات ۱۰ هزار تن تخم مرغ 

خبر داد.
   حمید کاشانی رئیس هیئت مدیره اتحادیه مرغ تخم  گذار 
گفت: با مجوز وزارت جهاد کشاورزی، ظرف چند روز آینده 
۱۰ هزار تن تخم مرغ وارد کشــور می شــود و با تمهیدات 
صورت گرفتــه ظرف دو هفته آینده بازار تخم مرغ به ثبات 
می رســد.وی افزود: در ماه های گذشته مشکلاتی همچون 
نرسیدن به موقع نهاده ها و همچنین تغییر نیافتن قیمت مصوب 
تخم  مرغ، علیرغم افزایــش قیمت نهاده  های تولید موجب 

بی ثباتی در بازار تخم مرغ شــد.رئیس هیئت مدیره اتحادیه 
مرغ تخم گذار گفت: اتحادیه مرغ تخم  گذار در ماه های گذشته 
بار ها به مسئولان هشدار داده بود که در نتیجه این چالش ها 
بازار بی ثبات خواهد شد، ولی توجهی نشد.کاشانی افزود: در 
حال حاضر با روی کار آمدن دولت جدید جلســات بسیار 
خوبی که با وزیر برگزار شد، مجوز واردات تخم مرغ دریافت 
شد که قرار است در مرحله اول ۱۰ هزار تن از این محصول 
وارد کشور شود. رئیس هیئت مدیره اتحادیه مرغ تخم گذار 
گفت: همچنین قرار اســت به زودی قیمت تخم  مرغ اصلاح 
شــود و از آن جا که در حال حاضر قیمت هر شــانه تخم 

مرغ در درب مرغداری 38 تا 39 هزار تومان اســت، قیمت 
ایــن محصول در بازار به ازای هر شــانه باید بین ۴3 تا ۴5 
هزار تعیین شود که این موضوع نیز موجب پایداری تولید و 
جلوگیری از هرج و مرج در بازار می شود.وی افزود: از آنجا 
که در حال حاضر این نرخ مصوب تغییر نیافته و بر اســاس 
واقعیت تولید و بازار تعیین نشده متاسفانه شاهد هرج و مرج 
در بازار تخم مرغ هستیم و هر کسی به هر قیمتی که می خواهد 
این محصول را ارائه می کند.کاشانی گفت: امیدواریم با واردات 
تخم مرغ و تعیین قیمت جدید تخم مرغ شاهد رشد تولید و 

ثبات در بازار باشیم.
  رئیس هیئــت مدیره اتحادیه مرغ تخم گذار افزود: در حال 
حاضر تامین نهاده ها با دســتور وزیر جهاد کشاورزی روند 
خوبی پیدا کرده که این موضوع نیز به حل مشکلات تولید و 
در نتیجه بازار تخم مرغ کمک می کند و امیدواریم ظرف دو 

هفته بازار به ثبات و تعادل لازم برسد.

گروه خبر // دبیر ســتاد مرکزی اربعین حسینی گفت: 
افرادی که از قبل اقــدام به دریافت ویزای عراق کرده اند 
و ویزای آنها همچنان اعتبار دارد برای ســفر اربعین نیاز 

نیست در سامانه سماح ثبت نام کنند.
  احمد محمدی فر در پاســخ به سوالی مبنی بر اینکه برخی 
از افرادی که از قبل ویزای عراق دریافت کردند آیا باید مانند 
سایر زائران مراسم اربعین حسینی در سامانه سماح ثبت نام 
کنند، اظهار کرد: افرادی کــه از قبل اقدام به دریافت ویزای 

عراق کرده اند و ویزای آنها همچنان اعتبار دارد برای ســفر 
اربعین نیاز نیست در سامانه سماح ثبت نام کنند.وی افزود: 
این افراد دقت کنند که ویزای آنها باید تا پایان مراسم اربعین 
حسینی اعتبار داشته باشد در غیر این صورت از خروج آنها 
از کشور جلوگیری می شــود.به گفته محمدی فر افرادی که 
از قبل ویزا دارند و الان می خواهند از کشــور خارج شوند 
حتماً باید تســت PCr منفی که 72 ساعت قبل از پرواز 
انجام شــده است را برای خروج از کشــور ارائه دهند.دبیر 

ستاد مرکزی اربعین حسینی تاکید کرد: افرادی که ویزا ندارند 
به هیچ عنوان اجازه خروج از کشــور را ندارند چراکه هیچ 
 گونه ویزای اورژانسی در فرودگاه های عراق صادر نمی شود.

محمدی فر بیان کرد: تمام افرادی که تصمیم دارند در مراسم 
اربعین حسینی شرکت کنند برای خروج از کشور باید از طریق 
هوایی اقدام کنند اما برای بازگشــت می توانند از مرز زمینی 
مهران به کشــور برگردند که جزئیــات آن در روزهای آتی 

اطلاع رسانی می شود.

گروه خبر // سخنگوی سازمان هواپیمایی 
مراسم  در  به شــرکت کنندگان  کشــور 
راهپیمایی اربعین حسینی توصیه کرد که 
برای خرید بلیت سفر به عراق چند روزی 
صبر کنند و عجله ای بــرای این موضوع 

نداشته باشند.
   محمدحســین ذیبخش، با بیــان اینکه از 
بیست و هشتم شــهریورماه تا دهم مهرماه 
فروش ویژه بلیت برای شــرکت در مراسم 
می گیرد،  اربعین حسینی صورت  راهپیمایی 

افزود: در ابتدا قــرار بود که 3۰ هزار نفر از 
زائران ایرانی در مراسم اربعین حسینی شرکت 
کنند، ولی بعد از سفر آقای الکاظمی به تهران 
این ســهمیه به دوبرابر افزایش پیدا کرد.وی 
در همین ارتباط ادامــه داد: قبل از افزایش 
ســهمیه، بلیت هواپیما برای رفت وبرگشت 
از 6 فرودگاه کشــور در شــهر های تهران، 
اهواز، اصفهان، شیراز، تبریز و مشهد حدود 
5 میلیــون در نظر گرفته شــده بود و اکنون 
باتوجه به افزایش سهمیه صورت گرفته تعداد 

ناوگان ما نیز برای جابه جایی مسافران باید 
افزایش پیدا کند و برنامه ریزی های قبلی که 
در مورد جابه جایی زائران داشتیم تا حدودی 
تغییر کرده است و در همین ارتباط در حال 
رایزنــی با خطوط هواپیمایی هســتیم تا به 
نحوی برنامه ریزی کنیم که هزینه کمتری به 

زائران تحمیل شود.
  ذیبخــش با بیــان اینکه هزینــه خدمات 
فرودگاهی در عراق از جمله نجف بسیار بالا 
اســت، تصریح کرد: اکنون باتوجه به افزایش 

ســهمیه و اینکه ما باید ناوگان بیشــتری را 
به کار ببریم هزینــه خدمات فرودگاهی نیز 
افزایش پیدا کرده است، اما ما همچنان تلاش 
داریم که با هماهنگی با ایرلاین ها این هزینه 
را کاهش دهیم و امیدواریم طی دو الی ســه 
روز آینده خبر های خوبی در این زمینه داشته 
باشیم.این مقام مسئول در سازمان هواپیمایی 
کشــور به زائران اربعین حسینی توصیه کرد 
برای خرید بلیت هواپیما عجله نداشته باشند 
یکی دو روز آینده را صبر کنند و بعد اقدام به 
خرید کنند.وی همچنین گفت: همان طور که 
پیش ازاین نیز گفتیــم فروش ویژه اربعین ما 

از بیست و هشتم شهریورماه آغاز می شود.

با همت شرکت گاز هرمزگان و منطقه ۶ عملیات انتقال گاز؛

عملیات گازرسانی به فاز دوم نیروگاه غدیر قشم با موفقیت به انجام رسید

آغاز فروش ویژه بلیت برای اربعین حسینی از ۲8 شهریورماه 

امروزه شــهر بدون فضای سبز موثر برای هیچکس 
قابل تصور نیست . شــهرها به عنوان کانون تمرکز 
فعالیت های سیاسی، بازرگانی و فرهنگی و اجتماعی 
برای اینکه پایداری خود و رضایت شهروندان را ایجاد 
کنند باید ساختار و قواعد شــهری را رعایت کنند. 
فضای سبز شهری جزیی از پیکره ی شهرها می باشد 
و کمبود آن می تواند در دراز مدت اختلالات جدی 
در حیات روانی شــهروندان ایجاد کند. قرار گرفتن 
ساکنین شهرها که همه به نوعی خستگی روانی ناشی 
از کار روزانه در محیط های سخت و زمخت شهری 
را به همراه دارند در طبیعت سبز می تواند فشار روزانه 
را کمتر کند و محیط شــاد و بانشاطی را برای آنان 
فراهم کند . از نظر علمی نیز ثابت شــده که درختان 
از خود ماده ی روغنی فراری  به نام فیتونسید تولید 
می کنند که هم خاصیت ضد میکربی دارد و هم سبب 
هماهنگی بین دو نیمکره مغز و ایجاد شادمانی و نشاط 
در فرد می شــود. ضمن اینکه فضاهای سبز شهری 
جایی برای میتینگ ها و ملاقات های شهروندان برای 
گفتگو و ورزش و پیاده روی و تفریح هم می باشد. 
برپایه ی بررســی های وزارت مسکن و شهرسازی 
سرانه ی متعارف و قابل قبول فضاهای سبز شهری در 
شهرهای ایران بین 7 تا ۱2 مترمربع برای هر شهروند 
می باشد . هر چند در مقایسه با شاخص های تعیین 
شده توسط سازمان ملل متحد که 2۰ تا 25 مترمربع 
برای هر نفر می باشد رقم بسیار کمتری هست.آنچه 
که در دیدگاه اجتماعی در پیوند با فضای سبز شهری 
اهمیت دارد فضای ســبز همگانی است یعنی فضای 
ســبزی که رفت و آمد همه ی شــهروندان در آن به 
آسانی انجام پذیرد و آسیبی برای آنان رخ ندهد.این 
فضاهای سبز باید با انبوهی از درختان سبز و پربرگ 
و طراحی چشــم نواز ایجاد شوند و در جایی باشد 
کــه زندگی در آن موج می زند . بنابراین پارک های 
ســاحلی کم درخت و حاشیه ای مانند پارک دولت، 
غدیر و پارک نوســاز پنجه علی بــه عنوان فضای 
ســبز عمومی کاربردی ندارند، چرا که بوستان های 
شهری باید از چهار جهت اصلی به شبکه ی ارتباطی 
مسکونی ارتباط داشــته باشند و همه ی ساکنین در 
 هر گروه ســنی و بدون پیمودن مسافت دراز به این 
بوســتان ها دسترسی داشته باشند.وجود فضای سبز 
به ویژه کاشت صحیح درختان می تواند روی مصرف 
انرژي در ساختمان ها تاثیر قابل ملاحظه ای بگذارد 
از جمله هزینه گرم یا خنک کردن ســاختمان ها در 
صورت کاربرد درســت درختان کاهــش می یابد. 
درختان باعث جذب 9 درصد انرژي خورشیدی در 
تابستان شده و گرمای داخلی ساختمان ها را می توانند 
کاهش دهند. اگر درختان در نقاط مناســبی کاشته 

شوند که ســایه انداز آنها  نقاط معینی از ساختمان ها 
را بپوشــاند به صرفه جویی چشمگیری در مصرف 
ســوخت می انجامد.فضای ســبز مناسب در شهرها 
افزون بر ســلامت جســمانی موجب آرامش روان، 
بازده کاری بیشتر و کیفیت زندگی برتر می شود و این 
در حالی است که در طراحی شهربندرعباس  به این 
جنبه ها توجه چندانی نشده است  و در نتیجه سلامت 
روانی و سلامت اجتماعی در معرض آسیب است.رشد 
شهرنشینی و افزایش جمعیت در سال های اخیر باعث 
شده است که شهرها با کمبود فضا مواجه شوند و در 
نتیجه آپارتمان نشینی رشد فزاینده ای داشته باشد. از 
طرف دیگر در نتیجه کمبود فضا، فضای سبز نیز در 
شهرها کاهش پیدا کرده است. نادیده گرفتن هر کدام 
از نیازهای زندگی شهری به نوعی باعث بروز عوارض  
روانی می گردد مثلًا نبود زیبایی ســیما و منظر شهر، 
ایجاد افسردگی می کند. ترافیک و شلوغی باعث بروز 
اضطراب و اســترس می گردد. آلودگی صوتی، حس 
خشونت و پرخاشگری انســان را تحریک می کند. 
آلودگی هوا گرچه تأثیر جسمی بیشتری دارد اما در 
بعد روانی باعث تضعیف سیستم عصبی و اثر منفی بر 
آن می گردد. عدم دسترسی، سبب تأخیر در برنامه ها 
شــده و حس ناکامی را ایجاد می کند و همان طور که 
بیماری های جسمی افراد به یکدیگر سرایت می کند، 
اختلالات روانی نیزقابلیت  سرایت به افراد دیگر دارد 
افراد سالم با دیدن و زندگی در کنار شهروندان آسیب 
دیده ی روانی دچار نگرانی و استرس روزانه خواهند 
شد .زیباســازی شهر و توســعه فضای سبز نه تنها 
افســردگی را از بین می برد بلکه افزایش حس لذت 
و روحیــه را به دنبال دارد. فضاهای عمومی و اماکن 
تفریحی در کاهش اضطراب و استرس، کارکرد درمانی 
داشته و با ایجاد لطافت روحی و عاطفی در شهروندان، 
حس خشونت و پرخاشگری آنها را کنترل خواهد کرد 
. تجربه تماشای مناظری از طبیعت می تواند به بهبود 
فعالیت های نیمکره راست مغز کمک کند و ارتباط با 
طبیعت تمرکز را افزایش می دهد، خستگی ذهنی را 
ازبین می برد و حالت خلقی را به گونه ای مثبت تحت 
تأثیر قرار می دهد. مناظر شــهری آشفته و متراکم و 
فاقد عناصر طبیعی به دلایل متعددی از جمله افزایش 
اســترس، کاهش توجه و تمرکز در ادراک، موجب 
اختلال در میزان کارایی، بروز پرخاشگری و در بلند 
مدت منجر به بیماری های مزمنی مانند فشار خون 
و بیماری های قلبی می گردند.  با  تشــکیل شورای 
شهر جدید بندر عباس و انتخاب شهردار جدید، این 
انتظار از اعضای جدید شورا بی جا نیست  که بازیابی 
و بازآفرینی فضاهای سبز شهری را در اولویت های 
کار خود قرار دهند و روح سبزی و نشاط و شادمانی 
را به بندرعباس برگردانند و بندرعباس همانگونه باشد 

که همه دوست دارند.

فضای سبز شهری و زندگی سالم
یادداشت

عباس صالحی پور شهورای - روان شناس

روابط عمومی 
با مصرف  ماهی و میگو، كودكانی سالمتر    ، شادابتر و باهوش تر خواهید داشت شیلات هرمزگان 

رئیس هیئت مدیره اتحادیه مرغ تخم گذار خبر داد

واردات 10 هزار تن تخم مرغ برای ثبات بازار

دارندگان ویزای معتبر عراق نیازی به ثبت نام در سامانه سماح ندارند

یادداشت

سالی که گذشت سال بسیار پر چالش؛ نه تنها برای ایران بلکه 
برای سراســر دنیا بود. سیطره ویروس عجیب کرونا بر سراسر 
دنیا، اقتصاد جهان را فلج کرد و بســیاری از کشورها بحران 
وحشتناک اقتصادی و بیکاری و از دست رفتن مشاغل را در 
همه عرصه ها به طرز بی ســابقه ای تجربه کردند .دو چالش 
کرونــا و تحریم های اقتصادی در ایران نیز اثرات نامطلوبی بر 
بدنه اقتصادکشور تحمیل کرده است.عملکرد اقتصاد ایران در 
سال پیش رو را می توان با توجه به عملکرد اقتصاد کشور در 
۱۰ سال گذشته و وضعیت اقتصادی دنیا در سال فعلی پیش بینی 
کرد. اقتصاد ایران در دهه 9۰ فاقد رشد اقتصادی بوده است. این 
دوران را می تــوان دوران بیم و امید نامید. دورانی که تحریم ها 
در مقطعی تشدید و در مقطعی لغو شد. رشد ۱2 درصدی تولید 
ناخالص ملی نیز همزمان با لغو تحریم ها تحقق یافت. در حالی 
که رشــد منفی 7 درصد نیز با تغییر شرایط، در این دهه تجربه 
شد. از این رو، فراز و فرودهای زیاد دهه 9۰، شرایط مبهمی را 
برای جامعه اقتصادی به وجود آورد.بحران های اقتصادی ایران 

از ماه مه 2۰۱8، یعنی زمانی که دونالد ترامپ، توافق هسته ای 
ایران )JCPOa( را نقض کرد و از آن خارج شد، به اوج خود 
رسید و وقتی ایران با شوک اقتصادی  دست و پنجه نرم می کرد، 
همه گیری »کووید ۱9« از اوایل ســال 2۰2۰، شرایط بحرانی 
کشور را به سطح بالاتری رســاند.همزمان با شیوع ویروس 
کرونا، اقتصاد کشــور علاوه بر مشکلات ناشی از تحریم های 
اقتصادی و اشتباهات مکرر مسوولان در عملکردشان، با تبعات 
شــیوع کووید -۱9 نیز دست به گریبان بود. بنابراین در حال 
حاضر اقتصاد ایران تحت سه عامل تحریم ها، کرونا و عملکرد 
مسوولان قرار دارد. ما سال هاست که اشتباهات سیاست گذاری 
را تکرار می کنیم. پرداخت تســهیلات به خانوار و بنگاه های 
آسیب دیده از شیوع بیماری کووید-۱9، یکی از تدابیر دولت ها 
بــرای عبور از بحران کرونا بوده کــه در ایران نیز در مقاطعی 
اجرا شــده است؛ اما بررسی ها نشــان می دهد در دوره کرونا، 
به خصوص در ایران که همراه با تنش ارزی و تورمی بوده، رفتار 
اقتصادی مردم تغییر کرده و تسهیلات مشکل گشای دولتی لزوماً 

به هدف اصابت نکرده اســت. اطلاعات منتشر شده از وزارت 
کار نشــان می دهد در دوره شیوع کرونا، نااطمینانی نسبت به 
درآمدهای آینده باعث شده است تا خانوارها کمتر مصرف کننده 
باشند و بیشتر توجه خود را صرف حفظ و ارتقای ارزش واقعی 
نقدینگی خود کنند. در این شــرایط تسهیلات بانکی پرداختی 
به خانوارها عمدتاً صرف خرید ســهام، طــلا، ارز، اتومبیل و 
مسکن شده و پرداخت تسهیلات به تولید نیز کمک زیادی به 
بخش حقیقی نکرده است. البته در همین وضعیت هم پرداخت 
تسهیلات بانکی به اقشار کم درآمد جامعه که در تأمین معیشت 
مشکل دارند به افزایش تقاضا برای کالاها و خدمات مصرفی 
منجر می شود و تأثیر مثبتی بر تولید می گذارد. بر این اساس، 
انتظار می رود پرداخت تسهیلات بانکی به خانوارهای یارانه بگیر 
تأثیر مثبتی بر تقاضا برای کالاها و خدمات داشته باشد. طبق 
بررسی های پایگاه اطلاع رسانی و پایش آثار اقتصادی کرونا، 
پرداخت بخشی از تسهیلات ضدکرونا به خانوارها و بنگاه ها 
در طول ســال ۱399 نتایج و پیامدهــای متفاوتی از اهداف 
اولیه داشته و به نظر می رسد دولت جدید باید با توجه به ادامه 
بحران های اقتصادی در شرایط کرونایی، شیوه های اثربخش تری 

را برای توزیع حمایت ها طراحی و اجرا کند.

اقتصاد ایران درگیر چالش ها   فاطمه هوشنگی/ دریا
  fatemeh.hooshangi747 @ gmail.com

گروه گزارش// عیسی عباسی در گفتگو با خبرنگار 
دریا گفت: از زحمات بی دریغ و مخلصانه آن دسته 
از پرســنل متخصص، متعهد و شریف شهرداری 
که با توجه به تحمل مشــقت و بی مهری های روا 
شده توسط برخی مدیران نالایق و قدرنشناس در 
سال های اخیر از سعی و تلاش شانه خالی نکردند 
و بار اصلی انجام امور شــهرداری را بدون در نظر 
گرفتن تبعیض، باند بازی و کارهای نمایشی برخی 
مدیــران منفعت طلب در ایــن مجموعه به دوش 
کشــیدند و از این آزمون ســربلند بیرون آمدند، 

قدردانی و سپاسگزاری می کنم .
   وی افزود: تذکر جدی من خطاب به مدیران مناطق 
و مسئولین و پرسنل نواحی شهرداری است که بجای 
نشســتن پشــت میز و انجام روزمرگی، شخصاً به 
صورت میدانی در محلات و سطح شهر حضور یافته، 
نسبت به شناسایی مشکلات و رفع سریع آنها، پیش 
از لب ریز شدن صبر مردم و متوسل شدن به اعضای 

شــورا جهت ورود در مســائل بعضاً بسیار ساده و 
 پیش پا افتاده »مثل موضوع هفته گذشته جمع کردن 
جدول های رها شــده در پارک شهید دباغیان » با 

حساسیت بیشتری، مبادرت کنند . 
  عباســی ادامه داد: موضوع رسیدگی به مشکلات و 
مطالبه های کارگران شــهرداری فراتر از دیدار امثال 
بنده با این قشــر زحمتکش و پرتلاش در شهرداری 

اســت . انصافا بر خلاف سختی کار در هوای گرم و 
طاقت فرسای بندرعباس و نقش مهم آنها در زیبایی 
و پاکیزگی شهر، حقشان نیست که چند ماه یکبار آن 

هم کمترین دریافتی حقوق و مزایا را داشته باشند . 
این عضو شورای شــهر تأکید کرد: یکی از مصادیق 
بارز سوء مدیریت در مجموعه شهرداری بندرعباس، 
عدم توجه به زیر ســاخت های حمل و نقل درون 
شــهری و برون شــهری با بکارگیری افــراد غیر 
متخصص و ناکارآمد در این حوزه اســت. وضعیت 
تاســف بار ایســتگاه های بی آر تی نصب شده در 
وسط بلوار امام خمینی ) ره ( که مردم روزانه ناظر بر 
استهلاک و نابودی آن ها هستند، نیازی به بیان ندارد.
وی در پایان خاطر نشان کرد: سرنوشت مبهم پایانه 
جدید مسافربری شهر بندرعباس که سال ها از زمان 
شروع این پروژه مهم گذشته است و تعطیلی چند ساله 
آن باعث فرسودگی سازه سالن ترمینال و امکانات و 
تجهیزات بکار رفته پــس از صرف میلیاردها ریال 
بودجه و اعتبار شده و نیازمند رسیدگی فوری توسط 
مســئولین مربوطه، قبل از نابود شدن این پروژه مهم 

است . 

عیسی عباسی ، عضو شورای اسلامی شهر بندرعباس :

مدیران شهرداری بجای نشستن پشت میز، به صورت میدانی عمل کنند

gmail.commaryammonsef000 @

 مریم منصف/ دریا

 یکی از مصادیق بارز سوء مدیریت در مجموعه شهرداری بندرعباس ، عدم توجه به زیر ساخت های
 حمل  و نقل درون شهری و برون شهری با بکارگیری افراد غیر متخصص و نا کارآمد در این حوزه است 

,,
بر خــاف ســختی کار در هوای 
گرم و طاقت فرسای بندرعباس 
و نقش مهم کارگران شهرداری 
در زیبایــی و پاکیزگــی شــهر، 
حقشان نیست که چند ماه یکبار 
آن هم کمترین دریافتی حقوق 

و مزایا را داشته باشند 

گروه خبر // مدیرعامل شرکت آب و 
شیرآلات  نصب  از  هرمزگان  فاضلاب 
ابــزار آلات کاهنده مصرف  پدالی و 
در بیمارستان های پارسیان و میناب 

خبر داد.
   به گــزارش خبرنــگار دریا ، امین 
قصمــی افزود: این اقدام در راســتای 
کاهش مصرف آب و همچنین کاهش 
انتقــال ویروس از طریق لمس شــیر 
آب صورت گرفته اســت.به گفته وی، 

شــرکت آب و فاضلاب هرمزگان در 
ادوار گذشــته اقدام به نصب تجهیزات 
کاهنده و شــیرهای پدالــی در اماکن 
عمومی کرده بود که اخیرا در راستای 
حمایــت از کادر درمــان و همچنین 
 جلوگیــری از انتقال ویــروس کرونا 
در مــکان هــای پر خطــر از جمله 
بیمارســتان ها نصب این شــیرآلات 

انجام شده است.
   مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب 

هرمــزگان با بیــان اینکــه پیش تر 
کاهنده  ابزارهای  و  پدالی  شــیرآلات 
بیمارستان های بندرعباس  مصرف در 
نصب شــده بود، گفت: با برنامه ریزی 
 صــورت گرفته نصب شــیرآلات در 
شهرســتان های هرمــزگان نیز آغاز 
شده که در این مرحله بیمارستان های 
پارســیان و میناب به این شیرآلات و 

ابزار کاهنده تجهیز شدند.
بیش از یک میلیارد ریال عنوان کرد.  قصمی، ارزش شیرآلات نصب شده را 

نصب شیرآلات و تجیهزات کاهنده مصرف در بیمارستان های میناب و پارسیان


